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Kaupunginvaltuusto 
 
Aika 19.02.2024 klo 18:00 - 21:50 
 
Paikka Mänttä-Vilppulan kaupungintalo, valtuustosali 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 1 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 4 
§ 2 Pöytäkirjantarkastajien valinta 5 
§ 3 Kokousasioiden käsittelyjärjestys 6 
§ 4 Käsittelemättömät valtuustoaloitteet 2023 7 
§ 5 Sidonnaisuusilmoitukset 10 
§ 6 Koskelantalot Oy:n takauspyyntö korkotukilainaan 11 
§ 7 Kouluverkkoselvitys 19 
§ 8 Koskelan alakoulun opetuksen siirtäminen Savosenmäen 

kouluun 
25 

§ 9 Yläkoulujen ja lukion yhdistäminen 28 
§ 10 Kolhon koulun yhdistäminen Vilppulankosken kouluun 33 
§ 11 Rakennustoimikunnan perustaminen 39 
§ 12 Koulujen valmistuskeittiöiden määrän vähentäminen 43 
§ 13 Valtuustoaloite 27.2.2023 / Talviliikuntapaikkojen hoito 44 
§ 14 Valtuustoaloite 11.12.2023, Perussuomalaisten valtuustoryhmä 

/ Lakeside Airpark -hankkeen toimenpiteet ja linjaukset 
47 

§ 15 Ryhmävaltuustoaloite kuntalaiskyselystä 50 
§ 16 Valtuustoaloite Mänttä-Vilppulan kaupungin ja Staryi Oskol 

kaupungin välisen yhteistyösopimuksen ja yhteistyön 
päättäminen 

51 

§ 17 Valtuustoaloite liittyen Mänttä-Vilppulan kaupungin valtuutetuilta 
vaatimaan vaitiolositoumukseen vuosina 2018-2020 

52 
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Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätietoja 
Läsnä Pirttilahti Arto 18:00 - 21:50 puheenjohtaja  
 Jatkola Jussi 18:00 - 21:50 1. 

varapuheenjohtaja 
 

 Kuronen Marko 18:00 - 21:50 2. 
varapuheenjohtaja 

 

 Ala-Herttuala 
Marika 

18:00 - 21:50 jäsen  

 Anttila Lasse 18:00 - 21:50 jäsen  
 Anttila Mira 18:00 - 21:50 jäsen  
 Aronen Tommi 18:00 - 21:50 jäsen  
 Frisk Jani 18:00 - 21:50 jäsen  
 Hakala Henna 18:00 - 21:50 jäsen  
 Happonen 

Teemu 
18:00 - 21:50 jäsen  

 Helander Anneli 18:00 - 21:50 jäsen  
 Hietanen Kalevi 18:00 - 21:50 jäsen  
 Hokkanen Matti 18:00 - 21:50 jäsen  
 Kivilahti Mikko 18:00 - 21:50 jäsen  
 Kouvonen Sami 18:00 - 21:50 jäsen  
 Lampinen Arto 18:00 - 21:50 jäsen  
 Lehtinen Arto 18:00 - 21:50 jäsen  
 Linkoneva Laura 18:00 - 21:50 jäsen  
 Lintula Saila 18:00 - 21:50 jäsen  
 Mäkelä Tauno 18:00 - 21:50 jäsen  
 Mäkinen Alli 18:00 - 21:50 jäsen  
 Paananen Pentti 18:00 - 21:50 jäsen  
 Pietiläinen Anna-

Kaisa 
18:00 - 21:50 jäsen  

 Päivärinta Sari 18:00 - 21:50 jäsen  
 Rauhalammi 

Timo 
18:00 - 21:50 jäsen  

 Tamminen Seppo 18:00 - 21:50 jäsen  
 Voronin Tomi 18:00 - 21:50 jäsen  
 Välimäki Auli 18:00 - 21:50 jäsen  
 Sultani Leea 18:00 - 21:50 varajäsen  
 Raunio Jarno 18:00 - 21:50 varajäsen  
 Köykkä Petri 18:00 - 21:50 varajäsen  

 
     
Muu Kytömäki Miikka 18:00 - 21:10 nuorisovaltuuston 

edustaja 
 

 Heusala Anne 18:00 - 21:50 kaupunginjohtaja  
 Keränen Ville 18:00 - 21:50 kaupunkikehitysjohtaja  
 Oksanen Hanna-

Maija 
18:00 - 21:50 talouspäällikkö, 

pöytäkirjanpitäjä 
 

 Tolonen Juhani 18:00 - 21:50 sivistysjohtaja  
 
 
    
Poissa Kimmel Riikka jäsen  
 Routasaari Jenna jäsen  
 Wickström Tapio jäsen  
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 Hietaniemi Anitta hallintojohtaja  
 Peltola Janne kh:n jäsen  

 
 
 
Käsitellyt asiat 1 - 17 §:t 
 
Allekirjoitukset 
 
 
 Arto Pirttilahti Hanna-Maija Oksanen 
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 
Pöytäkirjan tarkastus 23.2.2024 
 
 
 Marika Ala-Herttuala Lasse Anttila 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
Pöytäkirjan on ollut yleisesti nähtävillä 
 

Kokouksen pöytäkirja on nähtävillä Mänttä-Vilppulan kaupungin 
verkkosivuilla Kuntalain 140 §:n mukaisesti alkaen 26.02.2024  
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Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 1    
      

Tästä kokouksesta on ilmoitettu kuulutuksella, joka on laissa mainitun ajan 
ollut nähtävillä Mänttä-Vilppulan kaupungin verkkosivuilla. Kokouskutsu ja 
esityslista on lähetetty 15.2.2024 kaupunginvaltuuston päätöksen 
18.5.2020 § 32 mukaisille henkilöille sähköisesti.   
 

Päätösesitys Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Käsittely kokouksessa Puheenjohtaja totesi, että hallintojohtaja on estynyt osallistumaan 

kokouksen ja hänen sijaisenaan toimii talouspäällikkö Hanna-Maija 
Oksanen. Puheenjohtaja kysyi hyväksyykö valtuusto yksimielisesti, että 
pöytäkirjanpitäjänä toimii Hanna-Maija Oksanen ja totesi, että koska 
vastaesityksiä ei tullut pöytäkirjanpitäjäksi hyväksyttiin Hanna-Maija 
Oksanen. 

 
Päätös Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi läsnäolleiden valtuutettujen 

lukumäärän, 31 valtuutettua perusteella. 
 
Valtuusto päätti, että pöytäkirjanpitäjänä kokouksessa toimii talouspäällikkö 
Hanna-Maija Oksanen. 
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Pöytäkirjantarkastajien valinta 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 2    
      

Hallintosäännön 149 §:n mukaan pöytäkirja tarkastetaan toimielimen 
päättämällä tavalla. Pöytäkirjan allekirjoittaa puheenjohtaja ja varmentaa 
pöytäkirjanpitäjä. 

    
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää valita pöytäkirjantarkastajiksi jäsenet Marika 

Ala-Herttualan ja Lasse Anttilan, he toimivat samalla tarvittaessa myös 
ääntenlaskijoina. Pöytäkirja tarkastetaan viimeistään 23.2.2024 ja 
julkaistaan nähtäville yleisessä tietoverkossa 26.2.2024. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
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Kokousasioiden käsittelyjärjestys 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 3    
      

Hallintosäännön 139 §:n mukaan asiat käsitellään esityslistan mukaisessa 
järjestyksessä, jollei toimielin toisin päätä.    
 

Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä asioiden käsittelyjärjestyksen 
esityslistan mukaisena. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
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Käsittelemättömät valtuustoaloitteet 2023 
 
Kaupunginhallitus 12.02.2024 § 37  
  
 

Hallintosäännön 121 §:n mukaan kokouskutsussa mainittujen asioiden 
käsittelyn jälkeen valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on oikeus tehdä 
kirjallisia aloitteita kunnan toimintaa ja hallintoa koskevissa asioissa. 
Aloitetta ei oteta heti käsiteltäväksi, vaan se lähetetään 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi, jonka tulee ottaa aloite käsittelyyn 
viivytyksettä. 
 
Kaupunginhallituksen on vuosittain maaliskuun loppuun mennessä 
esitettävä valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja 
kunnanhallitukselle lähetetyistä aloitteista, joita valtuusto ei edellisen 
vuoden loppuun mennessä ole lopullisesti käsitellyt. Samalla on 
ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi 
todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 
 
Vuonna 2023 jätettiin yksitoista valtuustoaloitetta, joista kahdeksaa ei ole 
todettu loppuun käsitellyksi. 
 
1. Uimahallin pukuhuonetilojen kehittäminen / Marko Kuronen, KV 

16.1.2023 
 
Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 6.2.2023 § 41 ja päätti ohjata 
valtuustoaloitteen sivistys- ja kulttuurilautakunnan valmisteltavaksi. 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 15.11.2023 § 166 päätti esittää  
uimahallin pukuhuoneeseen liittyvästä vilvoittelutilasta selvitettäväksi 
uimahallin peruskorjauksen hankesuunnitelman yhteydessä. 
Talousarviossa huomioitu. Aloitteen käsittely on kesken. 
 

2. Talviliikuntapaikkojen hoito / Keskustan valtuustoryhmä, KV 27.2.2023 
 
Kaupunginhallitus aloitetta 27.3.2023 § 95 ja päätti ohjata 
valtuustoaloitteen kaupunkikehityspalveluiden palvelualueen 
valmisteltavaksi. 
 
Kaupunkikehityslautakunta on 12.12.2023 § 154 ja kaupunginhallitus 
18.12.2023 § 336 käsitellyt aloitteen ja siirtänyt aloitteen 
kaupunginvaltuuston käsiteltäväksi. Aloitteen valmistelu on kesken. 
 
 

3. Mainokset Mänttä-Vilppulasta sisääntuloväylille / Perussuomalaisten 
valtuustoryhmä, KV 27.2.2023  
 
Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 27.3.2023 § 96 ja päätti ohjata 
valtuustoaloitteen sivistyspalveluiden palvelualueen valmisteltavaksi. 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 06.09.2023 § 136 käsitellyt aloitetta ja 
päätti, että kulttuuripalvelut valmistelevat yhdessä infrapalveluiden 
kanssa sisääntuloväylien opaskylttien uusimisinvestoinnin vuoden 



2024 talousarvioon. Opaskylttien määräraha on varattu talousarvioon 
2024 ja hyväksytty valtuustossa 11.12.2023 §129. Aloitetta ei ole 
todettu valmiiksi valtuustossa, joten aloitteen käsittely on kesken.  
 

4. Asiointipistettä koskevien vahingonkorvausvastuiden selvittäminen / 
Perussuomalaisten valtuustoryhmä, KV 29.5.2023 
 
Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 26.6.2023 § 188 ja päätti ohjata 
valtuustoaloitteen konsernipalveluiden palvelualueen valmisteltavaksi. 
Aloitteen valmistelu on kesken. 
 

5. Ilmainen uimahallikäynti yli 75-vuotiaille / Keskustan valtuustoryhmä, 
KV 29.5.2023 
 
Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 26.6.2023 § 189 ja päätti ohjata 
valtuustoaloitteen sivistys- ja kulttuurilautakunnan valmisteltavaksi. 
Aloitteen valmistelu on kesken. 
 

6. Aurinkovoimalan perustaminen Sassiin / Perussuomalaisten 
valtuustoryhmä, KV 28.8.2023 
 
Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 18.9.2023 § 235 ja päätti ohjata 
valtuustoaloitteen kaupunkikehityspalveluiden valmisteltavaksi. 
Aloitteen valmistelu on kesken. 
 

7. Sassin alueen kehittämisen jatkaminen / Sosiaalidemokraattien 
valtuustoryhmän, Leea Sultanin, Timo Rauhalammin, Jenna 
Routasaaren, Henna Hakalan sekä Alli Mäkisen allekirjoittaman 
valtuustoaloitteen, KV 28.8.2023 
 
Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 18.9.2023 § 234 ja päätti ohjata 
valtuustoaloitteen kaupunkikehityspalveluiden valmisteltavaksi. 
Aloitteen valmistelu on kesken. 

 
8. Lakeside Airpark –hankkeen toimenpiteet ja linjaukset / Marko 

Kuronen, Tapio Latonen, Seppo Tamminen, Jari Mäkinen, Tapio 
Wickström, Sari Päivärinta ja Jarno Raunio KV 11.12.2023. Aloitteen 
valmistelu on kesken. 
 

Valmistelu ja lisätiedot: 
hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
anitta.hietaniemi@taidekaupunki.fi, p. 0440 979 202 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää merkitä 
keskeneräisten valtuustoaloitteiden käsittelyvaiheen ja aikataulun tiedoksi 
(2023 1-8). 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 4    
1758/00.01.02/2024    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 



Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää merkitä keskeneräisten valtuustoaloitteiden 
käsittelyvaiheen ja aikataulun tiedoksi (2023 1-8). 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
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Sidonnaisuusilmoitukset 
 
Tarkastuslautakunta 11.12.2023 § 86  
  
 

Mänttä-Vilppulan kaupungin hallintosäännön 75 §:n mukaan 
tarkastuslautakunta valvoo kuntalain 84 §:ssä tarkoitetun sidonnaisuuksien 
ilmoittamisvelvollisuuden noudattamista ja huolehtii sidonnaisuusrekisterin 
julkisten tietojen julkaisemisesta kaupungin verkkosivuilla. 
Tarkastuslautakunnan on saatettava sidonnaisuusilmoitukset tiedoksi 
valtuustolle kerran vuodessa. 
 
Tarkastuslautakunnalle on ilmoitettu liitteenä olevat muutokset 
sidonnaisuusilmoituksiin. 
 

Esittelijä Tarkastuslautakunnan puheenjohtaja 
 

Päätösesitys Tarkastuslautakunta toteaa ja hyväksyy liitteenä olevat muutokset 
kaupungin verkkosivuilla julkaistavaan sidonnaisuusrekisteriin. 
Tarkastuslautakunta vie yhteenvedon sidonnaisuuksista tiedoksi 
kaupunginvaltuustolle. 
 

Päätös Tarkastuslautakunta kehotti saattamaan sidonnaisuusrekisterin ajan tasalle 
puuttuvien ilmoitusten osalta. 
 
Tarkastuslautakunta totesi ja hyväksyi liitteenä olevat muutokset 
kaupungin verkkosivuilla julkaistavaan sidonnaisuusrekisteriin. 
Tarkastuslautakunta vie yhteenvedon sidonnaisuuksista tiedoksi 
kaupunginvaltuustolle. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 5    
301/00.03.00/2021    
Tarkastuslautakunnan puheenjohtaja 
 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää merkitä ajantasaisen sidonnaisuusrekisterin 

tiedoksi saaduksi, ja julkaisee hyväksytyt sidonnaisuusilmoitukset kunnan 
internetsivuilla. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Liitteet 
 Liite [1] Sidonnaisuusrekisteri 11.12.2023 
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Koskelantalot Oy:n takauspyyntö korkotukilainaan 
 
Kaupunginhallitus 18.12.2023 § 347  
  
 

Koskelantalot Oy on esittänyt kaupungille takauspyynnön koskien 
korkotukilainan omavelkaista 100% takausta 1 893 000 euron 
korkotukilainaan Akanvirta-Pieskantie peruskorjaushankkeeseen. 
Asumisen rahoitus ja kehittämiskeskus ARA on 23.11.2023 tekemällään 
osapäätöksellä 38478/421/22 hyväksynyt Akanvirta-Pieskantien 
muutostyön kustannukset ja antanut hankkeelle aloitusluvan. Kyse on 31 
asunnon rivitalokohteesta, jossa muutostyöt koskevat 16 suurta 
perheasuntoa. Näistä 15 remontoidaan esteettömiksi, ikäihmisille 
soveltuviksi yksiöksi ja kaksioksi ja yksi huoneisto muutetaan yhteistilaksi. 
Korkotuettaviksi ja avustuskelpoisiksi kustannuksiksi ARA on päätöksessä 
hyväksynyt 2 730 357 €. Koskelantalot toteuttaa hankkeen yhteydessä 
myls piha-alueiden korjausta ja muiden huoneistojen ulko-ovien uusimista. 
Hankkeen kokonaiskustannukset ovat 3 080 357 euroa. Koskelantalojen 
esitys hankkeen rahoittamisesta on seuraava: 
 
- korkotukilaina 1 893 000 euroa 
- ARA:n investointiavustus 682 589 euroa 
- kaupungin antama pääomalaina 500 000 euroa 
- omarahoitus 4 768 euroa 

yht.  3 080 357 euroa  
 
Koskelantalot Oy:n hallituksen ote takauspyynnöstä on pykälän liitteenä.  
 
Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 21.2.2022 §:ssä 56 käsitellyt 
Akanvirta-Pieskantie peruskorjaushanketta. Koskelantalot Oy esitti tuolloin 
kaupungille pyynnön 500 000 euron pääomalainasta hankkeen 
osarahoittamiseksi. Kaupunginhallituksen kokouksessa asiaa on käsitelty 
seuraavasti: 
 
”Koskelantalot Oy on esittänyt kaupungille 31.1.2022 anomuksen 500 000 
euron pääomalainasta Akanvirta 1-2 ja Pieskantie 9 rivitalojen 
muutostöiden rahoittamiseksi. 
  
Kaupungin konserniin kuuluva vuokrataloyhtiö Koskelantalot Oy on 
osallistunut ympäristöministeriön ikääntyneiden asuinympäristöjen 
parantamisen toimenpideohjelmaan hankkeella Kyläyhteisössä tuki ja 
turva. Hanke päättyi vuoden 2021 lopussa ja hankkeessa tehtyjen 
suunnitelmien perusteella ja kehittämisohjelmansa mukaisesti 
Koskelantalot Oy on päättänyt muuttaa Akanvirta 1-2 ja Pieskantie 9 
rivitalojen suuret perheasunnot ja niiden pihapiirin ikäihmisille soveltuviksi 
pienemmiksi ja esteettömiksi asunnoiksi. Suunnitelman mukaan 
Akanvirran ja Pieskantien 31:stä vuokra-asunnosta 16 kolmiota ja neliötä 
muutettaisiin pienemmiksi asunnoiksi jakamalla ne kahtia. Muutostöillä 
saadaan 30 uutta pienasuntoa sekä yhteistila asukkaiden sekä kotihoidon 
ja muiden paikalle tuotavien palvelujen käyttöön. 
 
Muutoshankkeen kokonaiskustannukset ovat 2,6 miljoonaa euroa. 
Koskelantalot Oy esittää, että hanke rahoitetaan kaupungin antamalla 



pääomalainalla 500 000 euroa, sekä ARA:n erityisryhmien 
investointiavustuksella (25%) 650 000 euroa ja korkotukilainalla 1 450 000 
euroa.”  
 
… 
Dynasty tietopalvelu : Mänttä-Vilppulan kaupunki (oncloudos.com) 
 
Päätökseksi kokouksessa syntyi seuraava: 
 
”Kaupunginvaltuusto päättää myöntää Koskelantalot Oy:lle 500.000 euron 
pääomalainan ehdollisena siten, että pääomalainan myöntämisen ehtona 
on myönteinen päätös ARA:n investointiavustuksesta ja korkotukilainasta. 
Pääomalainasta laaditaan kirjallinen sopimus, jossa sovitaan laina-ajasta 
ja korosta sekä muista mahdollista lainaehdoista, jotka eivät kuitenkaan 
saa olla osakeyhtiölain vastaisia. Kaupunginjohtaja valtuutetaan 
allekirjoittamaan pääomalainasopimus. 
  
Käsittely kokouksessa Keskustelun aluksi valtuutetut Anneli Helander ja 
Tapio Wickström  ilmoittivat olevansa esteellisiä (intressijäävi) 
osallistumaan asian käsittelyyn ja päätöksentekoon ja poistuivat 
kokouksesta asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi yleisön joukkoon. 
  
Päätös: Hyväksyttiin esityksen mukaisesti.” 

 
Koskelantalot Oy on saanut hankkeeseen ARA:n avustuspäätöksen 
24.11.2023. ARA on myöntänyt 682 589 euron avustustuksen 
erityisryhmien asunto-olojen parantamiseksi. Avustuksen maksamisen 
edellytyksenä on, että ARA on tehnyt hankkeelle myös 
korkotukilainapäätöksen. Korkotukilainapäätöksen ehtona on lainatarjous 
ja kunnan takauspäätös. ARAN ehtojen mukaisesti asuntoa, jonka 
perusparantamiseen avustus on myönnetty, on käytettävä ko. päätöksessä 
mainittuun erityisryhmään kuuluvien (ikäihmisten) vuokra-asuntona 20 
vuotta avustuksen ensimmäisen erän maksamisesta lukien. 
 
ARA (Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskus) on myös antanut 
osapäätöksen 23.11.2023 perusparannussuunnitelman ja kustannusten 
hyväksymisestä. Päätös on pykälän liitteenä, mutta salaisena koska 
sisältää tarkan kustannussuunnitelman osa-alueittain ja voisi julkisena 
haitata Koskelantalot Oy:n tarjouspyyntöjä urakasta. ARA on 
osapäätöksellään hyväksynyt hankkeen korkotuettaviksi kustannuksiksi 
enintään 2 730 357 euron kustannukset ja avustettavaksi kustannuksiksi 
2 730 357 euroa.  
 
Koskelantalot Oy ilmoituksensa mukaan pyytänyt 27.11.2023 
korkotukilainasta tarjoukset Danske Bank Sisäsuomen yrityspankilta, 
Osuuspankki Pohjois-Hämeeltä ja Kuntarahoitus Oyj:ltä 
korkotukilainaehtojen mukaisesti 30 vuoden laina-ajalle, 3kk euribor, 6kk 
euribor ja kiinteän koron vaihtoehdoilla. Koskelantalot Oyj on saanut 
lainatarjouksen vain Kuntarahoitus Oyj:ltä. 
 
Kuntarahoituksen lainatarjous on pykälän liitteenä. Tarjous on 
seuraavanlainen: 
 
Luoton määrä:  1 893 000 euroa 
Laina-aika:  31 vuotta 
Vakuus:  100% omavelkainen kuntatakaus 
Takaisinmaksu:  Korkotukilainan lyhennysohjelman mukaisesti 
Koron maksu:  6 kk välein 

https://mantta-vilppulad10.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=202259-6


Muut kulut:  0€ 
 
Koskelantalot Oy on päättänyt hallituksen kokouksessa hyväksyä 
lainatarjouksen 6 kk euribor korolla ja marginaalilla 0,67% p.a. Luoton 
vakuudeksi Koskelantalot Oy hakee kaupungin omavelkaista takausta ja 
esittää kaupungille vastavakuutena takauksen määrää vastaavat 
kiinteistökiinnitykset.   
 
Kiinteistökiinnityksiä ei ole Koskelantalot Oy:n hallituksen otteessa eritelty, 
mutta näistä on pyydetty toimitusjohtajalta erittely ja saadun vastauksen 
mukaan Koskelantalot Oy tarjoaa vastavakuudeksi seuraavasti kiinnityksiä:  
Akanvirran vapautuneet panttikirjat: 508-5-545-1 (Akanvirta 1); 804 800 € 
sekä 508-5-544-1 (Akanvirta 2) 907 300 €. Näistä kertyy yhteensä 
1 712 100 €:n arvosta luovutettavia panttikirjoja.  
 
Näiden panttikirjojen jälkeen lainamäärästä 1 893 000e vajaaksi jää 
180 900 euroa. Koskelantalot tarjoaa lisävakuudeksi vuonna 2021 
kaupungille luovuttamaansa 508-5-545-1 (Pieskantie 9) panttikirjaa. Tämä 
panttikirja on jo luovutettu kaupungille Danske Bankin 4,2 M€:n lainan 
takauksen vastavakuudeksi. Lainaa on kuitenkin lyhennetty vuosittain ja 
Koskelantalot katsoo, että samaa panttikirjaa voi käyttää myös tämän 
lainan takauksen vakuutena. 
 
 
Korkotukilaina 
 
ARA myöntää korkotukilainaa perusparantamiseen vuokrataloissa 
seuraavin edellytyksin: 
 
-        Lainan enimmäisosuus hyväksytyistä 

perusparannuskustannuksista on enintään 95 %. 
-        Korko voi olla viitekorkosidonnainen tai kiinteä. Muille kuin 

kiinteäkorkoisille lainoille rahoituslaitos voi periä lainan 
myöntämisajankohtana kohtuulliseksi katsottavan 
korkomarginaalin. Korkoina hyväksytään yleisimmät julkisesti 
noteerattavat viitekorot, esimerkiksi 6 tai 12 kuukauden euribor-
korko tai rahoituslaitoksen omat ns. prime-korot. 

-        Kiinteälyhenteisen korkotukilainan vähimmäislyhennykset on 
määrätty koko laina-ajalle viiden vuoden jaksoissa.  

 
Korkotukilaina sisältää aina pääsääntöisesti valtion täytetakauksen ja on 
täten saajalleen rikitön. Rahoituslaitos voi kuitenkin vaatia täytetakausta 
esimerkiksi kiinteistökiinnityksenä. Koskelantalojen osalta Kuntarahoitus 
Oyj ohittaa valtion täytetakauksen ja vaatii vakuudeksi kunnan täyttä 
omavelkaista takausta. 
 
Nyt myönnettävien korkotukilainojen lyhennystaulukko vuokratalon tai 
asumisoikeustalon perusparantamista varten on esitetty seuraavassa 
taulukossa. Lyhennyksenmäärää on verrattu Koskelantalot Oy:n 
lainamäärään. 
  
vuodet lyhennys lainan  

alkuperäisestä pääomasta 
laskennallinen lyhennysmäärä  
lainan alkuperäisestä pääomasta 
(1 893 000e) 

1-5 6,50 % n. 123 045e 
6-10 9,50 % n. 179 835e 

11-15 13,00 % n. 246 090e 



16-20 17,50 % n. 331 275e 
21-25 22,50 % n. 406 995e 
26-30 31,00 % n. 586 830e 

 
Kuntalain 129§ mukaan kunnan myöntämä laina, takaus tai muu vakuus ei 
saa vaarantaa kunnan kykyä vastata sille laissa säädetyistä tehtävistä. 
Kunta ei saa myöntää lainaa, takausta tai muuta vakuutta, jos siihen 
sisältyy merkittävä taloudellinen riski. Kunnan edut tulee turvata riittävän 
kattavilla vakuuksilla tai vastavakuuksilla.  
 
Kunta voi myöntää takauksen tai muun vakuuden kilpailutilanteessa 
markkinoilla toimivan yhteisön velasta tai muusta sitoumuksesta 
ainoastaan, jos yhteisö kuuluu kuntakonserniin tai se on kuntien tai kuntien 
ja valtion yhteisessä määräysvallassa. 
 
Lisäksi kunnalla on mahdollisuus antaa takaus  
 

- ns.” puhtaasti ei -taloudelliseen toimintaan” tai  
- taloudelliseen toimintaan, joka ei tapahdu kilpailutilanteessa markkinoilla.  

Lakisääteinen tai luonnollinen monopolitoiminta ei tapahdu 
kilpailutilanteessa markkinoilla.  
 
Kunnalla on myös mahdollisuus antaa takaus, joka liittyy kunnan  
 

- liikuntalain,  
- kuntien kulttuuritoiminnasta annetun lain,  
- museolain,  
- teatteri- ja orkesterilain tai  
- nuorisolain mukaisten tehtävien edistämiseen. 

 
Näissä tapauksissa on olennaista, että toiminnassa on aidosti kysymys 
sellaisten tehtävien edistämisestä, jotka erityssääntelyssä asetettu kunnan 
vastuulle.   
 
Lisäksi kunnalla on mahdollisuus antaa takaus, jos se liittyy yhteisölle 
annettuun palveluvelvoitteeseen. 
 
Kunnan on lisäksi otettava huomioon takauksien, lainojen ja vakuuksien 
myöntämisen yhteydessä, mitä Euroopan unionin toiminnasta tehdyn 
sopimuksen 107 ja 108 artiklassa säädetään. 
Euroopan unionin toiminnasta tehdyn sopimuksen 107 ja 108 artiklassa 
säädetään annetun tuen markkinaehtoisuuden arviointia koskevista 
asioista. Kunnan tulee kaikissa tilanteissa ottaa huomioon EU:n 
valtiontukisäännökset. Erityisen tärkeää on huomata, että 
valtiontukisäännökset on otettava huomioon myös niissä tilanteissa, missä 
takaus annetaan kilpailutilanteessa markkinoilla toimivan kuntakonserniin 
kuuluvan yhteisön tai kuntien tai kuntien ja valtion yhteisessä 
määräysvallassa olevan yhteisön velasta tai sitoumuksesta, jottei 
kilpailuolosuhteita vääristetä.     
 
Komissio on pyrkinyt selventämään valtiontukisäännöksien soveltamista 
antamalla niistä erilaisia tiedonantoja. Komissio on antanut tiedonannon 
EY:n perussopimuksen 87 ja 88 artiklan (sittemmin SEUT 107 ja 108 
artiklan) soveltamisesta valtiontukiin takauksina (2008/C 155/02).   
 



Tiedonannon 3.2. kohdan mukaan seuraavien edellytysten täyttäminen 
riittää osoittamaan, ettei yksittäinen valtiontakaus (kunnan takaus) ole 
valtiontukea:   
 

- lainanottaja ei ole taloudellisissa vaikeuksissa  
- takauksen laajuus voidaan myöntämishetkellä mitata asianmukaisesti 

(kiinteä enimmäismäärä ja rajattu voimassaoloaika)  
- takaus ei kata missään vaiheessa enempää kuin 80 prosenttia 

lainasaamisen tai muun rahoitussitoumuksen määrästä  
- takauksesta maksetaan markkinaperusteinen hinta EU:n  

 
Koskelantalojen pyytämä takaus vastaa suuruudeltaan noin 9 prosenttia 
kaupungin vuotuisesta toimintakatteesta, ja on kaupungin lainakannasta 
noin 6 prosenttia. Kaupungin maksu kyky riittäisi kuitenkin vastaavan 
kokoisen pitkäaikaisen lainan maksamiseen. 
 
Takauksen voidaan katsoa liittyvän vuokrataloyhtiön perustoimintaan eli 
kohtuuhintaiseen vuokra-asuntotuotantoon ja sosiaaliseen asuttamiseen 
eikä siihen voida sanoa sisältyvän merkittävää riskiä. Kuntalaki ei suoraan 
määrittele sitä kuuluuko asuntotuotannon tukeminen kunnan yleiseen 
toimialaan, mutta sen voidaan tulkita kuuluvan, jos se täyttää 
yleishyödyllisyyden ja yhteisyyden kriteerit. Kaikkien kuntalaisten ei tarvitse 
suoraan hyötyä toiminnasta, mutta vaikutukset eivät saa rajoittua vain 
tuensaajaan, vaan on voitava katsoa, että toiminnasta on ainakin välillisesti 
hyötyä laajemminkin kunnalle ja muille kuntalaisille. 
Kohtuuhintaisen vuokra-asumisen edistäminen ja sosiaalinen asuttaminen 
voidaan tulkita yleishyödyllisyyden ja yhteisyyden kriteerit täyttäväksi 
toiminnaksi, jolloin takaus kohdistuu kunnan yleiseen toimialaan kuuluvaan 
toimintaan. Lainsäädännössä on yleisesti katsottu, että yleishyödyllinen 
sosiaalinen asuttaminen ei vääristä kilpailua asuntomarkkinoilla. Kunnan 
myöntämää takausta ei katsota valtiontueksi, kun yhtiö harjoittaa 
kunnallista julkista palvelutehtävää, kuten sosiaalista asuntotuotantoa. 
Näillä perustein voidaan todeta, että kaupungin takaus Koskelantalot Oy:n 
sosiaaliseen asuntotuotantoon ei vääristä kilpailua eikä sisällä kiellettyä 
valtiontukea. 
 
Koskelantalot hakee takausta kuitenkin 100%:sti omavelkaisena 
takauksena. Takaus voidaan myöntää 100%:sena vain jos se täyttää 
SGEI-tuen edellytykset.   
 
Koskelantalot Oy katsoo, että se täyttää SGEI-tuen edellytykset koska 
toteuttaa sosiaalista asuntotuotantoa ja koska ARA on katsonut hankkeen 
tukikelpoiseksi ja avustuksella rahoitetuissa asunnoissa noudatetaan 
ARA:n asukasvalintaperusteita. Valintaperusteita ovat asunnon tarve, 
varallisuus ja tulot. Asukkaiden valinta perustuu asukasvalintaperusteisiin 
sekä hakijoiden keskinäiseen vertailuun. Hakijoiden keskinäistä 
etusijajärjestystä arvioidaan kokonaisuutena hakijoiden asunnontarpeen, 
varallisuuden ja tulojen perusteella. Etusijalle asetetaan asunnottomat ja 
muut kiireellisimmässä asunnontarpeessa olevat, vähävaraisimmat ja 
pienituloisimmat hakijat. 
 
SGEI-tuki (services of general economic intrest) eli tuki yleistä taloudellista 
etua koskevien palveluiden tuottamiseen tulee sovellettavaksi kun 
kyseessä on:  
 

- yleisölle tai yhteisölle merkittävä palvelu, jota olemassa olevat 
markkinat eivät pysty tyydyttävästi tuottamaan 



- Viranomaisen (esim. kunta) asettama palveluvelvoite 
palveluntuottajalle ja maksaa korvausta sen toteuttamisesta, 
esim. sosiaalinen asuntotuotanto, tietyt sosiaali- ja 
terveyspalvelut, kunnallisen infran ylläpito, liikuntapaikkojen 
hoito jne. 
 

Kuntalaki määrää palveluvelvoitteesta seuraavasti: 
 
”Kunta voi antaa määräaikaisen palveluvelvoitteen kunnan asukkaiden 
hyvinvoinnin kannalta tarpeellisten palvelujen turvaamiseksi 
kilpailutilanteessa markkinoilla toimivalle palveluntuottajalle, jos 
markkinoiden toiminta on puutteellista. Ennen palveluvelvoitteen antamista 
kunnan on selvitettävä, toimivatko markkinat riittävästi. 
Palveluvelvoite on annettava kirjallisesti ja siinä tulee määritellä palvelun 
tuottamiseen ja korvauksen määräytymiseen liittyvät keskeiset ehdot. 
Palvelun turvaamiseksi maksettavissa korvauksissa on lisäksi otettava 
huomioon, mitä Euroopan komission yleistä taloudellista etua koskevissa 
valtiontukisäädöksissä säädetään. 
Palveluntuottaja on valittava avoimessa ja syrjimättömässä menettelyssä. 
Jos palveluvelvoite täyttää hankintalaissa säädetyn hankintasopimuksen 
tai käyttöoikeussopimuksen määritelmän, palveluntuottajan valinnassa on 
noudatettava mainitun lain mukaista menettelyä.” 
 
Koskelantalojen osalta voidaan katsoa, että kaupunki on antanut sille 
yhtiön perustamisen yhteydessä palveluvelvoitteen sosiaalisesta 
asuttamisesta, koska kaupunki itse ei toimi vuokra-asuntomarkkinoilla tai 
järjestä asuntoja asunnottomille ja vähävaraisille. Lisäksi kaupungilla ja 
Koskelantaloilla on sopimus asukasvalintojen tekemisestä ja kaupunki 
maksaa Koskelantaloille asukasvalintojen toteuttamisesta.  
Näillä perusteilla voidaan todeta, että Koskelantalot Oy:n takaus täyttää 
riittävissä määrin SGEI-tuen edellytykset eikä vaaranna kaupungin 
taloudellista asemaa kokonaan. 

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
Talouspäällikkö Hanna-Maija Oksanen 
hanna-maija.oksanen@taidekaupunki.fi, p. 044 728 8651 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys 1.Kaupunginhallitus toteaa, että palveluvelvoite sosiaalisesta 
asuttamisesta on annettu Koskelantalot Oy:lle yhtiön perustamisen 
yhteydessä.  
2. Kaupunginhallitus hyväksyy Akanvirta-Pieskantie hankkeen 
kustannusrakenteen ja esittää valtuustolle, että se myöntää Koskelantalot 
Oy:lle omavelkaisen 100% takauksen 1 893 000 euron korkotukilainalle. 

 
Kokouksen käsittely Isännöitsiä/toimitusjohtaja Maarit Lastumäki esitteli Akanvirta-Pieskantie 

hanketta kokouksen alussa 17.05-17.27. Lastumäki poistui kokouksesta 
esittelyn jälkeen. 

 
 Asiasta käydyn keskustelun jälkeen, Arto Lampinen esitti neuvottelutakoa. 
 Neuvottelutauko kesti 18.36-18.48. 
 
Päätös 1.Kaupunginhallitus totesi, että palveluvelvoite sosiaalisesta asuttamisesta 

on annettu Koskelantalot Oy:lle yhtiön perustamisen yhteydessä.  
2. Kaupunginhallitus hyväksyi Akanvirta-Pieskantie hankkeen 
kustannusrakenteen ja esittää valtuustolle, että se myöntää Koskelantalot 
Oy:lle omavelkaisen 100% takauksen 1 893 000 euron korkotukilainalle. 
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Kaupunginhallitus 12.02.2024 § 26  
  
 

Kuntarahoitus Oyj on ilmoittanut, että vaatii takauspäätökseen 
tarkennuksen. Takauspäätöksestä tulee ilmetä, että takaus kattaa koko 
lainan pääoman liitännäiskustannuksineen eli lainan korkoineen, 
lyhennyksineen, viivästyskorkoineen yms. muine maksuineen. Kaupungin 
100 prosenttisena myöntämä takaus arava-rahoitteisiin korkotukilainoihin 
on kaupungin yhtiölle myöntämää  SGEI tukea. Päätöstä tarkennetaan 
tältä osin. 

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
Talouspäällikkö Hanna-Maija Oksanen 
hanna-maija.oksanen@taidekaupunki.fi, p. 044 728 8651 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Viitaten Euroopan unionin toiminnasta tehdyn sopimuksen 106 artiklan 2 
kohdan määräysten soveltamisesta tietyille yleisiin taloudellisiin 
tarkoituksiin liittyviä palveluita tuottaville yrityksille korvauksena julkisista 
palveluista myönnettävään valtiontukeen 20.12.2011 annetussa komission 
päätöksessä 2012/21/EU (EUVL L 7, 11.1.2012, s. 3-10) asetettuihin 
edellytyksiin, Mänttä-Vilppulan kaupunki toteaa taattavan rahoituksen 
kohteena olevien Koskelantalot Oy:n omistamien asuntojen 
saaneen/tulevan saamaan Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskus ARAn 
tukea ja yhtiön ja asuntojen olevan siten ARA-sääntelyn alaista. 
Kaupunginvaltuuston antama takaus on ja voidaan siten lukea kaupungin 
myöntämäksi SGEI-tueksi. Mänttä-Vilppulan kaupunki ilmoittaa tiedon 
takauksesta Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskukselle (ARA) edelleen 
välitettäväksi ympäristöministeriön kautta komissiolle joka toinen vuosi 
tehtävän jälkikäteisraportoinnin yhteydessä. Takaus on omavelkainen ja se 
kattaa täysimääräisesti velkapääoman lisäksi myös velan 
liitännäiskustannukset. 
 
Asian käsittely kokouksessa: 
 
Eija Kallio selosti asiaa kokouksen aluksi klo 17.10- 17.50 ja poistui tämän 
jälkeen kokouksesta ennen asian käsittelyä ja päätöstä.  
 

Päätös Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että viitaten Euroopan unionin 
toiminnasta tehdyn sopimuksen 106 artiklan 2 kohdan määräysten 
soveltamisesta tietyille yleisiin taloudellisiin tarkoituksiin liittyviä palveluita 
tuottaville yrityksille korvauksena julkisista palveluista myönnettävään 
valtiontukeen 20.12.2011 annetussa komission päätöksessä 2012/21/EU 
(EUVL L 7, 11.1.2012, s. 3-10) asetettuihin edellytyksiin, Mänttä-Vilppulan 
kaupunki toteaa taattavan rahoituksen kohteena olevien Koskelantalot 
Oy:n omistamien asuntojen saaneen/tulevan saamaan Asumisen rahoitus- 
ja kehittämiskeskus ARAn tukea ja yhtiön ja asuntojen olevan siten ARA-
sääntelyn alaista. Kaupunginvaltuuston antama takaus on ja voidaan siten 
lukea kaupungin myöntämäksi SGEI-tueksi. Mänttä-Vilppulan kaupunki 
ilmoittaa tiedon takauksesta Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskukselle 
(ARA) edelleen välitettäväksi ympäristöministeriön kautta komissiolle joka 
toinen vuosi tehtävän jälkikäteisraportoinnin yhteydessä. Takaus on 
omavelkainen ja se kattaa täysimääräisesti velkapääoman lisäksi myös 
velan liitännäiskustannukset. 
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Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 6    
621/02.05.01.01/2022    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää, 

1. että Euroopan unionin toiminnasta tehdyn sopimuksen 106 artiklan 2 
kohdan määräysten soveltamisesta tietyille yleisiin taloudellisiin 
tarkoituksiin liittyviä palveluita tuottaville yrityksille korvauksena julkisista 
palveluista myönnettävään valtiontukeen 20.12.2011 annetussa komission 
päätöksessä 2012/21/EU (EUVL L 7, 11.1.2012, s. 3-10) asetettuihin 
edellytyksiin, Mänttä-Vilppulan kaupunki toteaa taattavan rahoituksen 
kohteena olevien Koskelantalot Oy:n omistamien asuntojen 
saaneen/tulevan saamaan Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskus ARAn 
tukea ja yhtiön ja asuntojen olevan siten ARA-sääntelyn alaista. 
Kaupunginvaltuuston antama takaus on ja voidaan siten lukea kaupungin 
myöntämäksi SGEI-tueksi. Mänttä-Vilppulan kaupunki ilmoittaa tiedon 
takauksesta Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskukselle (ARA) edelleen 
välitettäväksi ympäristöministeriön kautta komissiolle joka toinen vuosi 
tehtävän jälkikäteisraportoinnin yhteydessä. Takaus on omavelkainen ja se 
kattaa täysimääräisesti velkapääoman lisäksi myös velan 
liitännäiskustannukset. 
 
2. myöntää Koskelantalot Oy:lle omavelkaisen takauksen 1 893 000 euron 
korkotukilainaan, takaus kattaa täysimääräisesti velkapääoman lisäksi 
velan liitännäiskustannukset. 

 
Käsittely kokouksessa: Käsittelyn aluksi valtuutetut Anneli Helander ilmoitti olevansa esteellinen 

(intressijäävi) osalistumaan asian käsittelyyn ja päätöksentekoon ja poistui 
kokouksesta asian käsittelyyn ja poistui kokouksesta asian käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi yleisön joukkoon (18.04-18.09).  

 
 Arto Lampinen käytti puheenvuoron asiasta.   
 
Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
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Kouluverkkoselvitys 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 17.01.2024 § 7  
  
 

Kouluverkkoselvityksen laatiminen 
 

Mänttä-Vilppulan kaupungin taloudessa on tällä hetkellä kumulatiivista 
alijäämää noin 1,9 miljoonaa euroa, joka täytyy kuntalain mukaan saada 
katettua vuoden 2026 loppuun mennessä. Kaupungin talouden 
tasapainottamiseksi jokaisen toimialan on täytynyt selvittää mahdollisia 
säästöesityksiä. Sivistys- ja kulttuuripalveluista tuli kaupungin suurin 
toimiala 1.1.2023 alkaen sosiaali- ja terveyspalveluiden siiryttyä 
hyvinvointialueelle.  Näin ollen myös talouden tasapainotuksen osalta 
sivistys- ja kulttuuripalveluiden osuus tulee olemaan suurin, ja se vaatii 
rakenteellisia muutoksia, joista keskeisin on kouluverkon mukauttaminen 
vastaamaan oppilasmäärien kehitystä.  Kaupunginhallitus perusti 
kokouksessaan 13.6.2022 § 184 kouluverkkotyöryhmän, jonka tehtävänä 
oli hankkia ja laatia tarkat selvitykset sekä laatia kouluverkkoselvitys. 
Mänttä-Vilppulan kaupungissa ei ollut aikaisemmin laadittu 
kouluverkkoselvitystä, joten tarve selvityksen tekemiselle oli ilmeinen. 
 
Kouluverkkotyöryhmä kokoontui 10 kertaa vuosien 2022-2023 aikana. Se 
kävi keskustelua kouluverkosta opettajien, oppilaiden, ammattijärjestön, 
moniammatillisen työryhmän, asiantuntijoiden, valtuutettujen ja 
virkamiesten kanssa. Kouluverkkotyöryhmä myös teetti PPG Oy:llä 
selvityksiä uusien koulurakennusten kustannuksista ja vanhojen 
peruskorjauksesta. Kouluverkkotyöryhmä selvitti myös mahdollisen uuden 
koulurakennuksen sijaintivaihtoehtoja ja teki niistä SWOT-analyysit. 
 
Kouluverkkoselvitystä esiteltiin valtuustolle valtuustoseminaareissa 
(02/2023, 05/2023, 10/2023), valtuustoryhmien puheenjohtajille (05/2023 
ja 10/2023), yläkoulujen ja lukion opetushenkilökunnalle (08/2023) ja 
nuorisovaltuustolle (11/2023). Tämän lisäksi kaikille oppilaille ja 
opiskelijoille järjestettiin sähköinen kysely, jossa he saivat sanoa 
mielipiteitä kouluverkkoselvityksestä ikätasonsa mukaisesti. 
 
Kouluverkkoselvityksen yhteydessä tehtiin lapsivaikutusten arvio, 
yritysvaikutusten arvio ja konsernivaikutusten arvio. 
 
Kouluverkkoselvitys laadittiin niin, että siinä on huomioitu valtuuston 
hyväksymä strategia. Sieltä nousevia asioita ovat taloudellisuus 
(Taloudellisesti tasapainoinen seutukaupunki), yhtenäisyys (yhtenäinen ja 
yhteisöllinen taidekaupunki) ja elinvoima (Elinvoimainen ja osaava 
koulutuskaupunki).  
 
Kouluverkkotyöryhmä toimi asiantuntijatyöryhmänä. Se ei tehnyt 
varsinaisia ehdotuksia toimenpiteistä. Sen sijaan kouluverkkotyöryhmä 
selvitti, minkälaisia vaikutuksia erilaisilla kouluverkkoratkaisuilla olisi. 
Esityksen kouluverkkoa koskevista päätöksistä tekevät viranhaltijat. 
 
Yhteistoimintamenettely 
 



Kaupunginhallitus käynnisti yhteistoimintamenettelyn 6.11.2023, joka koski 
kouluverkkoselvityksen perusteella esitettäviä henkilöstö- ja 
tehtävämuutoksia. (Kaupunginhallitus 06.11.2023 § 295) 
 
 
Vaikuttamismahdollisuuksien varaaminen 
 
Kouluverkkoselvityksestä järjestettiin yleinen tiedotustilaisuus 
kaupungintalon valtuustosalissa 8.11.2023 klo 17 ja kolme 
kuulemistilaisuutta: 14.11.2023 klo 17 kaupungintalon valtuustosalissa, 
22.11.2023 klo 17 Kolhon koululla ja 23.11.2023 klo 17 Vilppulan 
yhteiskoululla. 
 
Kuulemistilaisuuksien jälkeen varattiin vielä mahdollisuus lähettää kirjalliset 
lausunnot ja vastineet kouluverkkoselvitykseen ja toimenpide-ehdotuksiin 
19.12.2023 mennessä. 
 
Lausunnot ja kannanotot 
 
Määräaikaan mennessä lausuntoja ja vastineita kouluverkkoselvitykseen 
liittyen saapui yhteensä 13 kpl. Lausunnoista kaksi oli lähetetty myöhässä. 
Kolhon koulun lakkauttamista ja yhdistämistä Vilppulankosken kouluun 
koskevia lausuntoja ja kannanottoja oli kymmenen. Koskelan alakoulun 
lakkauttamista vastustanut adressi saapui myöhässä. Muita pelkästään 
Koskelan alakoulua koskeneita lausuntoja tai kannanottoja ei tullut. 
Vilppulan yhteiskoulun, Koskelan yläkoulun ja Mäntän lukion yhdistämistä 
koskevia kannanottoja tuli yksi.  
 
Näiden lisäksi nuorisovaltuusto lähetti oman lausuntonsa, jossa nähtiin 
kouluverkkouudistus tarpeelliseksi. Nuorisovaltuusto kannatti uuden koulun 
rakentamista yläkouluille ja lukiolle sekä pitää alakoulujen yhdistämistä 
Mäntässä hyvänä asiana. Nuorisovaltuusto halusi, että syrjäseutujen 
koulukuljetukset huomioidaan päätöksiä tehtäessä.  
 
Mänttä-Vilppulan opettajien ammattiyhdistys ry lähetti myös lausuntonsa 
kouluverkkoselvityksestä. Opettajien ammattiyhdistys piti parempana 
liiallisten koulujen käytössä olevien kiinteistöjen vähentämistä, kuin 
opetuksen resursseista leikkaamista.  Tämän lisäksi ammattiyhdistys esitti, 
että kouluja yhdistäessä kiinnitettäisiin huomiota opettajien työhyvinvointiin 
ja työkulttuurien kivuttomaan yhdistämiseen. Edelleen he esittivät, että 
opettajien virat tulee säilyttää ja mahdolliset yhdistelmävirat nimetä niin, 
että ne vastaavat todellisuutta.   
 
Liitteet: 
Kouluverkkoselvitys 2023 
SWOT – yläkoulujen yhdistämisen sijaintivaihtoehdot 
Lapsivaikutusten arviointi 2023 
Yritysvaikutusten arviointi 
PPG Peruskorjauksen tavoitehinta-arvio Koskelan yläkoulu ja lukio 
PPG Peruskorjauksen tavoitehinta-arvio Vilppulan yhteiskoulu 
PPG Tavoitehinta-arvioiden yhteenveto 
Muistio tiedotustilaisuudesta 8.11.2023 
Muistio kuulemistilaisuudesta 14.11.2023 
Muistio kuulemistilaisuudesta 22.11.2023 
Muistio kuulemistilaisuudesta 23.11.2023 
Luettelo 19.12.2023 mennessä saapuneista vastineista ja kannanotoista 
Nuorisovaltuuston lausunto kouluverkkouudistuksesta 
Mänttä-Vilppulan opettajien ammattiyhdistys ry lausunto 



MLL Kolhon paikallisyhdistys, kannanotto Kolhon koulun puolesta 
Kolhon Vihuri ry, kannanotto Kolhon koulun puolesta 
Kolhon kyläyhdistys ry, vastine Kolhon koulun säästösuunnitelmiin 
 
Kaikki alkuperäiset annettuun määräaikaan 19.12.2023 mennessä tulleet 
kannanotot on toimitettu luottamushenkilöille oheismateriaalina ja ne ovat 
myös kokouksessa nähtävillä. Lausunnoista ja kannanotoista julkisiksi 
liitteiksi on lisätty yhdistyksiltä tulleet. Yksityisiltä henkilöiltä tulleet 
lausunnot ja kannanotot, sekä 2 adressia Kolhon koulun säilyttämisen 
puolesta (allekirjoituksia 235 kpl ja 364 kpl) ovat oheismateriaalina 
tietoturvasyistä. 

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
juhani.tolonen(at)taidekaupunki.fi, p. 050 5168 854 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
 

Päätösesitys Sivistys- ja kulttuurilautakunta päättää esittää hallituksen kautta 
valtuustolle, että se hyväksyisi liitteenä olevan Kouluverkkoselvitys 2023:n. 
 
Asian käsittely kokouksessa: 
Pykälän tekstiin lisättiin liitelistaan Kolhon kyläyhdistys ry:n vastine Kolhon 
koulun säästösuunnitelmiin ja tehtiin tekninen korjaus määräaikaan 
mennessä saapuneiden vastineiden kokonaismäärään 12 13, sekä Kolhon 
koulun lakkauttamista ja yhdistämistä Vilppulankosken kouluun koskevien 
kannanottojen määrään yhdeksän kymmenen.  
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Kaupunginhallitus 12.02.2024 § 27  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 

liitteenä olevan Kouluverkkoselvitys 2023:n. 
 
 Asian käsittely kokouksessa: 
 

Päätöksen käsittelyn alussa käytiin keskustelu esteellisyyksistä ja 
sivistysjohtaja Tolonen selosti esteellisyysperusteita 
kouluverkkoselvityksen osalta. Todettiin, että pykälän osalta kukaan ei ole 
esteellinen, kun kyseessä on selvitystyö. 
 
Sivistysjohtaja Tolonen selosti asiaa kokouksessa.  
 

 Keskustelun yhteydessä Sari Päivärinta esitti, että kouluverkkoselvitystä 
muutetaan seuraavasti:  

 
 -Kouluverkkoselvityksen lähtökohtana ei saa esittää uuden koulun 

rakentamista 
 -Kouluverkkotyöryhmän jäsenet ja kokoonpano tulee olla mainittuna 
 -Moniammatillisen työryhmän jäsenet tulee olla mainittuna 
 -Lasten ja nuorten työryhmän jäsenet tulee olla mainittuna 
 -Kouluterveyskyselyä ei ole hyödynnetty 
 -Arviot tulevista oppilaista tulee tehdä vuoden 2023 syntyneiden lasten 

perusteella 



 -Swot-analyysin tekijät tulee olla mainittuna ja se on puutteellinen 
 -Yritysvaikutusten arviointi on tehty päivittäistavaraliikkeille, kahviloille ja 

ravitsemusliikkeille, kioskeille, partureille ja kampaamoille, vaateliikkeille ja 
huoltoasemille Mäntässä (14kpl) ja Vilppulassa (8kpl). Yritysvaikutusten 
arviointi on pitänyt nimenomaisesti tehdä suuryrityksille, koska heidän 
työvoiman saatavuus on tärkeää: Kolhossa minkäänlaista yritysvaikutusten 
arviointia ei ole tehty 

 - Vilppulan yläkoulun ja Koskelan yläkoulun korjauskustannukset on tehty 
25 vuoden päähän eli vuoteen 2048 ja antaa virheellisen mielikuvan, että 
uutta kannattaa rakentaa. Todellisuudessa luokkahuoneita niin 
Savosenmäen koulussa kuin Vilppulankosken koulussa alkaa vapautua jo 
vuonna 2029.  

 
 Arto Lampinen ja Teemu Happonen kannattivat Sari Päivärinnan esitystä.  
  
 Keskustelun jälkeen puheenjohtaja totesi, että voitiin todeta 

kaupunginhallituksen yhteisenä mielipiteenä, että selvitystä täydennetään 
työryhmien nimillä. Nimet lisätään selvityksen loppuun.  

 
 Janne Peltola esitti, että kouluverkkoselvitykseen lisätään huomiona kohta 

siitä, että Mänttä-Vilppulan kouluverkkoselvityksessä ei ole huomioitu 
naapurikuntien kouluja. Esitystä ei kannatettu. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 

kannatettu muutosesitys suoritetaan äänestys. Puheenjohtaja esitti, että 
äänestys toimitetaan nimenhuutoäänestyksenä. Kaupunginhallituksen 
pohjaesitys on JAA ja Sari Päivärinnan muutosesitys on EI. 
Äänestystapaesitys hyväksyttiin.   

 
 Suoritettiin äänestys. Äänestyksessä annettiin 5 JAA ääntä (Anttila, 

Lehtinen, Pietiläinen, Välimäki ja Ala-Herttuala) ja 4 EI ääntä (Happonen, 
Lampinen, Peltola, Päivärinta). 

 
 Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätökseksi tuli äänin 5-4, 

esittelijän pohjaesitys. 
  
Päätös Kaupunginhallitus päätti esittää valtuustolle, että se hyväksyy liitteenä 

olevan Kouluverkkoselvitys 2023:n. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 7    
808/00.01.00.00/2022    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä liitteenä olevan Kouluverkkoselvitys 

2023:n. 
 
Käsittely kokouksessa Puheenjohtaja totesi, että tämän pykälän käsittelyn yhteydessä voidaan 

pitää ryhmäpuheenvuorot pykälien 7-12 osalta.  
 
 Sivistysjohtaja Juhani Tolonen selosti kouluverkkoselvityksen valmistelua 

kokouksessa.  
  
 Ryhmäpuheenvuoroja pitivät:  
 Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmä, Jussi Jatkola 
 Keskustan valtuustoryhmä, Lasse Anttila 
 Vihreiden valtuustoryhmä, Henna Hakala 



 Suunta valtuustoryhmä, Teemu Happonen 
 Perussuomalaisten valtuustoryhmä, Jarno Raunio 
 

Puheenvuoron asiasta käyttivät ja kysymyksiä esittivät Mira Anttila, Lasse 
Anttila, Pentti Paananen, Marko Kuronen, Arto Lampinen, Tommi Aronen, 
Tomi Voronin ja Teemu Happonen. Juhani Tolonen käytti puheenvuoron ja 
vastasi esitettyihin kysymyksiin. 
 
Yleiskeskustelussa Sari Päivärinta esitti Arto Lampisen kannattamana, että 
kaupunginvaltuusto ei hyväksy kouluverkkoselvitystä, koska siinä 
seuraavia puutoksin. 
 
- Yhtenäiskoulun nk. lähikoulu molemmissa taajamissa. Tätä 

mahdollisuutta ei ole tarkasteltu selvityksessä (se on mielestämme iso 
puute) 

- Kouluterveyskysely tulee olla hyödynnettynä 
- Erityistä tukea vaativien lasten määrät eri kouluissa tulee tulla ilmi 

raportissa 
- Arviot tulevista oppilaista tulee tehdä vuoden 2023 syntyneiden lasten 

perusteella 
- SWOT-analyysin tekijät tulee olla mainittuna ja se on puutteellinen 
- Yritysarviointi on tehty päivittäistavaraliikkeille, kahviloille ja 

ravitsemusliikkeille, kioskeille, partureille ja kampaamoille, 
vaateliikkeille ja huoltoasemille. Yritysarviointi olisi pitänyt tehdä 
yrityksille, joille työvoiman saatavuus on tärkeää. Kolhossa 
minkäänlaista yritysvaikutusten arviointia ei ole suoritettu 

- Vilppulan yläkoulun ja Koskelan yläkoulun korjauskustannukset on 
pyydety konsulttiyhtiöltä 25 vuoden päähän eli vuoteen 2048 ja antaa 
siten virheellisen mielukuvan, että uutta kannattaa rakentaa. tehty 25 
vuoden päähän eli vuoteen 2048 ja antaa virheellisen mielikuvan, että 
uutta kannattaa rakentaa. Todellisuudessa luokkahuoneita niin 
Savosenmäen koulussa, kuin Vilppulankosken koulussa alkaa 
vapautua jo vuonna 2029. 
 

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 
kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysesityksen: ne, jotka kannattavat kaupunginhallituksen 
päätösehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka ovat Sari Päivärinnan 
esittämän ja Arto Lampisen kannattaman esityksen kannalla, äänestävät 
EI. Äänestysesitys hyväksyttiin. Puheenjohtaja esitti, että äänestys 
suoritetaan nimenhuutoäänestyksenä. Äänestystapaesitys hyväksyttiin. 

 
Äänestyksessä annettiin 18 JAA ääntä ja 13 EI ääntä. Puheenjohtaja 
totesi, että valtuusto päätti äänin 18/13 kaupunginhallituksen esityksen 
tulleen päätökseksi.  

 
Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Liitteet 
 Liite [2] Kouluverkkoselvitys 2023 
 Liite [3] Liite 1 SWOT - yläkoulujen yhdistämisen 

sijaintivaihtoehdot 
 Liite [4] Liite 2 Lapsivaikutusten arviointi 2023 
 Liite [5] Liite 3 yritysvaikutusten arviointi 
 Liite [6] Liite 4 PPG Peruskorjauksen 

tavoitehinta-arvio Koskelan yläkoulu ja 
lukio 



 Liite [7] Liite 5 PPG Peruskorjauksen 
tavoitehinta-arvio Vilppulan Yhteiskoulu 

 Liite [8] Liite 6 PPG Tavoitehinta-arvioiden 
yhteenveto 

 Liite [9] Tiedotustilaisuus 
kouluverkkoselvityksestä 8.11.2023 

 Liite [10] Kuulemistilaisuus 
kouluverkkoselvityksestä 14.11.2023 

 Liite [11] Kuulemistilaisuus 
kouluverkkoselvityksestä 22.11.2023 

 Liite [12] Kuulemistilaisuus 
kouluverkkoselvityksestä 23.11.2023 

 Liite [13] Kouluverkkoselvitys luettelo vastineista 
ja kannanotoista 

 Liite [14] Mänttä-Vilppulan nuorisovaltuuston 
lausunto kouluverkkouudistuksesta 

 Liite [15] Mänttä-Vilppulan opettajien 
ammattiyhdistys ry lausunto 
kouluverkkoselvityksestä 

 Liite [16] MLL kannanotto Kolhon koulun 
säilyttämisen puolesta 

 Liite [17] Kolhon Vihuri ry kannanotto Kolhon 
koulun puolesta 

 Liite [18] Kolhon Kyläyhdistys ry vastine Kolhon 
koulun säästösuunnitelmiin Mänttä-
Vilppulan kaupungin sivistyspalveluille 

 Liite [19] Äänestysluettelo 19.2.2024 §7 
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Koskelan alakoulun opetuksen siirtäminen Savosenmäen kouluun 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 17.01.2024 § 8  
  
 

Kouluverkkoselvityksen laatiminen 
 
Mänttä-Vilppulan kaupungin taloudessa on tällä hetkellä kumulatiivista 
alijäämää noin 1,9 miljoonaa euroa, joka täytyy kuntalain mukaan saada 
katettua vuoden 2026 loppuun mennessä. Kaupungin talouden 
tasapainottamiseksi jokaisen toimialan on täytynyt selvittää mahdollisia 
säästöesityksiä. Sivistys- ja kulttuuripalveluista tuli kaupungin suurin 
toimiala 1.1.2023 alkaen sosiaali- ja terveyspalveluiden siiryttyä 
hyvinvointialueelle.  Näin ollen myös talouden tasapainotuksen osalta 
sivistys- ja kulttuuripalveluiden osuus tulee olemaan suurin, ja se vaatii 
rakenteellisia muutoksia, joista keskeisin on kouluverkon mukauttaminen 
vastaamaan oppilasmäärien kehitystä.  Kaupunginhallitus perusti 
kokouksessaan 13.6.2022 § 184 kouluverkkotyöryhmän, jonka tehtävänä 
oli hankkia ja laatia tarkat selvitykset sekä laatia kouluverkkoselvitys. 
Mänttä-Vilppulan kaupungissa ei ollut aikaisemmin laadittu 
kouluverkkoselvitystä, joten tarve selvityksen tekemiselle oli ilmeinen. 
 
Kouluverkkotyöryhmä kokoontui 10 kertaa vuosien 2022-2023 aikana. Se 
kävi keskustelua kouluverkosta opettajien, oppilaiden, ammattijärjestön, 
moniammatillisen työryhmän, asiantuntijoiden, valtuutettujen ja 
virkamiesten kanssa. Kouluverkkotyöryhmä myös teetti PPG Oy:llä 
selvityksiä uusien koulurakennusten kustannuksista ja vanhojen 
peruskorjauksesta. Kouluverkkotyöryhmä selvitti myös mahdollisen uuden 
koulurakennuksen sijaintivaihtoehtoja ja teki niistä SWOT-analyysit. 
 
Kouluverkkoselvitystä esiteltiin valtuustolle valtuustoseminaareissa 
(02/2023, 05/2023, 10/2023), valtuustoryhmien puheenjohtajille (05/2023 
ja 10/2023), yläkoulujen ja lukion opetushenkilökunnalle (08/2023) ja 
nuorisovaltuustolle (11/2023). Tämän lisäksi kaikille oppilaille ja 
opiskelijoille järjestettiin sähköinen kysely, jossa he saivat sanoa 
mielipiteitä kouluverkkoselvityksestä ikätasonsa mukaisesti. 
 
Kouluverkkoselvityksen yhteydessä tehtiin lapsivaikutusten arvio, 
yritysvaikutusten arvio ja konsernivaikutusten arvio. 
 
Kouluverkkoselvitys laadittiin niin, että siinä on huomioitu valtuuston 
hyväksymä strategia. Sieltä nousevia asioita ovat taloudellisuus 
(Taloudellisesti tasapainoinen seutukaupunki), yhtenäisyys (yhtenäinen ja 
yhteisöllinen taidekaupunki) ja elinvoima (Elinvoimainen ja osaava 
koulutuskaupunki).  
 
Kouluverkkotyöryhmä toimi asiantuntijatyöryhmänä. Se ei tehnyt 
varsinaisia ehdotuksia toimenpiteistä. Sen sijaan kouluverkkotyöryhmä 
selvitti, minkälaisia vaikutuksia erilaisilla kouluverkkoratkaisuilla olisi. 
Esityksen kouluverkkoa koskevista päätöksistä tekevät viranhaltijat. 
 
Yhteistoimintamenettely 
 



Kaupunginhallitus käynnisti yhteistoimintamenettelyn 6.11.2023, joka koski 
kouluverkkoselvityksen perusteella esitettäviä henkilöstö- ja 
tehtävämuutoksia. (Kaupunginhallitus 06.11.2023 § 295) 
 
Kouluverkkoselvityksestä järjestettiin yleinen tiedotustilaisuus 
kaupungintalon valtuustosalissa 8.11.2023 klo 17 ja kolme 
kuulemistilaisuutta: 14.11.2023 klo 17 kaupungintalon valtuustosalissa, 
22.11.2023 klo 17 Kolhon koululla ja 23.11.2023 klo 17 Vilppulan 
yhteiskoululla. 
 
Vaikuttamismahdollisuuksien varaaminen 
 
Kuulemistilaisuuksien jälkeen varattiin vielä mahdollisuus lähettää kirjalliset 
lausunnot ja vastineet kouluverkkoselvitykseen ja toimenpide-ehdotuksiin 
19.12.2023 mennessä. 
 
Kouluverkkoselvityksen pohjalta viranhaltija oli tehnyt päätösehdotukset, 
joita esiteltiin tiedotus- ja kuulemistilaisuuksissa. Koskelan alakoulun osalta 
esitettiin, että Koskelan alakoulun opetus siirretään Savosenmäen koulun 
yhteyteen elokuusta 2024 alkaen.  
 
Perustelut esitykselle 
 
Koskelan alakoulussa on tällä hetkellä 57 oppilasta luokilla 0-2. 
Savosenmäen koulun ja Koskelan alakoulun yhteinen oppilasmäärä on 
tällä hetkellä 286 oppilasta. Lukuvuonna 2024-2025 oppilasmäärä on 271 
ja lukuvuonna 2028-2029 se on enää 234 oppilasta.  
 
Koskelan alakoulun opetuksen siirtäminen Savosenmäen koulun yhteyteen 
elokuussa 2024 on järkevää, koska Koskelan alakoulun oppilaat mahtuvat 
Savosenmäkeen, muutoksella saadaan säästöjä vuositasolla noin 33 000 
€, hallinto helpottuu, opetushenkilöstön yhteistyö helpottuu ja pätevän 
oppilashuoltohenkilöstön saatavuus turvataan. 
 
Lausunnot ja vastineet 
 
Koskelan alakoulun lakkauttamista vastustanut adressi saapui myöhässä. 
Muita pelkästään Koskelan alakoulua koskeneita lausuntoja tai 
kannanottoja ei tullut.  
 
Näiden lisäksi nuorisovaltuusto lähetti oman lausuntonsa, jossa nähtiin 
kouluverkkouudistuksen tarpeelliseksi ja alakoulujen yhdistämistä 
Mäntässä pidettiin hyvänä asiana.  
 
Mänttä-Vilppulan opettajien ammattiyhdistys ry lähetti myös lausuntonsa 
kouluverkkoselvityksestä. Opettajien ammattiyhdistys piti parempana 
liiallisten koulujen käytössä olevien kiinteistöjen vähentämistä, kuin 
opetuksen resursseista leikkaamista.  Tämän lisäksi ammattiyhdistys esitti, 
että kouluja yhdistäessä kiinnitettäisiin huomiota opettajien työhyvinvointiin 
ja työkulttuurien kivuttomaan yhdistämiseen. Edelleen he esittivät, että 
opettajien virat tulee säilyttää ja mahdolliset yhdistelmävirat nimetä niin, 
että ne vastaavat todellisuutta.   
 
 
Liitteet 
 



Kouluverkkoselvitys ja kaikki siihen liittyvät liitteet ovat Sivistys- ja 
kulttuurilautakunnan kokouksen pykälän 7 liitteenä (sivistys- ja 
kulttuurilautakunta 17.1.2024 § 7) ja ne ovat myös nähtävillä kokouksessa. 
 
 
 
 

 Valmistelu ja lisätiedot: 
Sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
juhani.tolonen(at)taidekaupunki.fi, 050 516 8854 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
 

Päätösesitys Sivistys- ja kulttuurilautakunta päättää esittää hallituksen kautta 
valtuustolle, että Koskelan alakoulun opetus siirretään Savosenmäen 
koulun yhteyteen elokuusta 2024 alkaen. 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 12.02.2024 § 28  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 

Koskelan alakoulun opetuksen siirron Savosenmäen koulun yhteyteen 
elokuusta 2024 alkaen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan tekninen tauko 19.25-19.30. 
 
Asian käsittely kokouksessa: 
 
Merkittiin, että Anna-Kaisa Pietiläinen ilmoitti esteellisyytensä (intressijäävi) 
ja poistui kokouksesta asian käsittelyn ja päätöksen teon ajaksi (19.31-
19.38). 
 
Tämän pykälän osalta valittiin Mira Anttila pöytäkirjantarkastajaksi. 
 
Sivistysjohtaja Juhani Tolonen antoi selvityksen asiasta. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 8    
808/00.01.00.00/2022    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä Koskelan alakoulun opetuksen 

siirron Savosenmäen koulun yhteyteen elokuusta 2024 alkaen. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
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Yläkoulujen ja lukion yhdistäminen 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 17.01.2024 § 9  
  
 

Kouluverkkoselvityksen laatiminen 
 
Mänttä-Vilppulan kaupungin taloudessa on tällä hetkellä kumulatiivista 
alijäämää noin 1,9 miljoonaa euroa, joka täytyy kuntalain mukaan saada 
katettua vuoden 2026 loppuun mennessä. Kaupungin talouden 
tasapainottamiseksi jokaisen toimialan on täytynyt selvittää mahdollisia 
säästöesityksiä. Sivistys- ja kulttuuripalveluista tuli kaupungin suurin 
toimiala 1.1.2023 alkaen sosiaali- ja terveyspalveluiden siiryttyä 
hyvinvointialueelle.  Näin ollen myös talouden tasapainotuksen osalta 
sivistys- ja kulttuuripalveluiden osuus tulee olemaan suurin, ja se vaatii 
rakenteellisia muutoksia, joista keskeisin on kouluverkon mukauttaminen 
vastaamaan oppilasmäärien kehitystä.  Kaupunginhallitus perusti 
kokouksessaan 13.6.2022 § 184 kouluverkkotyöryhmän, jonka tehtävänä 
oli hankkia ja laatia tarkat selvitykset sekä laatia kouluverkkoselvitys. 
Mänttä-Vilppulan kaupungissa ei ollut aikaisemmin laadittu 
kouluverkkoselvitystä, joten tarve selvityksen tekemiselle oli ilmeinen. 
 
Kouluverkkotyöryhmä kokoontui 10 kertaa vuosien 2022-2023 aikana. Se 
kävi keskustelua kouluverkosta opettajien, oppilaiden, ammattijärjestön, 
moniammatillisen työryhmän, asiantuntijoiden, valtuutettujen ja 
virkamiesten kanssa. Kouluverkkotyöryhmä myös teetti PPG Oy:llä 
selvityksiä uusien koulurakennusten kustannuksista ja vanhojen 
peruskorjauksesta. Kouluverkkotyöryhmä selvitti myös mahdollisen uuden 
koulurakennuksen sijaintivaihtoehtoja ja teki niistä SWOT-analyysit. 
 
Kouluverkkoselvitystä esiteltiin valtuustolle valtuustoseminaareissa 
(02/2023, 05/2023, 10/2023), valtuustoryhmien puheenjohtajille (05/2023 
ja 10/2023), yläkoulujen ja lukion opetushenkilökunnalle (08/2023) ja 
nuorisovaltuustolle (11/2023). Tämän lisäksi kaikille oppilaille ja 
opiskelijoille järjestettiin sähköinen kysely, jossa he saivat sanoa 
mielipiteitä kouluverkkoselvityksestä ikätasonsa mukaisesti. 
 
Kouluverkkoselvityksen yhteydessä tehtiin lapsivaikutusten arvio, 
yritysvaikutusten arvio ja konsernivaikutusten arvio. 
 
Kouluverkkoselvitys laadittiin niin, että siinä on huomioitu valtuuston 
hyväksymä strategia. Sieltä nousevia asioita ovat taloudellisuus 
(Taloudellisesti tasapainoinen seutukaupunki), yhtenäisyys (yhtenäinen ja 
yhteisöllinen taidekaupunki) ja elinvoima (Elinvoimainen ja osaava 
koulutuskaupunki).  
 
Kouluverkkotyöryhmä toimi asiantuntijatyöryhmänä. Se ei tehnyt 
varsinaisia ehdotuksia toimenpiteistä. Sen sijaan kouluverkkotyöryhmä 
selvitti, minkälaisia vaikutuksia erilaisilla kouluverkkoratkaisuilla olisi. 
Esityksen kouluverkkoa koskevista päätöksistä tekevät viranhaltijat. 
 
Yhteistoimintamenettely 
 



Kaupunginhallitus käynnisti yhteistoimintamenettelyn 6.11.2023, joka koski 
kouluverkkoselvityksen perusteella esitettäviä henkilöstö- ja 
tehtävämuutoksia. (Kaupunginhallitus 06.11.2023 § 295) 
 
 
Vaikuttamismahdollisuuksien varaaminen 
 
Kouluverkkoselvityksestä järjestettiin yleinen tiedotustilaisuus 
kaupungintalon valtuustosalissa 8.11.2023 klo 17 ja kolme 
kuulemistilaisuutta: 14.11.2023 klo 17 kaupungintalon valtuustosalissa, 
22.11.2023 klo 17 Kolhon koululla ja 23.11.2023 klo 17 Vilppulan 
yhteiskoululla. 
 
Kuulemistilaisuuksien jälkeen varattiin vielä mahdollisuus lähettää kirjalliset 
lausunnot ja vastineet kouluverkkoselvitykseen ja toimenpide-ehdotuksiin 
19.12.2023 mennessä. 

 
Kouluverkkoselvityksen pohjalta viranhaltija teki päätösehdotukset, joita 
esiteltiin tiedotus- ja kuulemistilaisuuksissa yhdessä 
kouluverkkosuunnitelman kanssa. Yläkoulujen ja lukion osalta esitettiin, 
että Koskelan yläkoulu, Vilppulan yhteiskoulu ja Mäntän lukio yhdistetään 
yhdeksi kouluksi nykyisen Koskelan yläkoulun ja Mäntän lukion yhteyteen 
elokuussa 2027. 
 
Perusteet päätösesitykselle 
 
Koskelan yläkoulun, Vilppulan yhteiskoulun ja Mäntän lukion yhteinen 
opiskelijamäärä laskee ennusteiden mukaan 412 opiskelijasta 314 
opiskelijaan elokuuhun 2027 mennessä. Lasku jatkuu edelleen niin pitkälle, 
kuin voimme tehdä opiskelijaennusteita. Lukuvuonna 2031-2032 
opiskelijoita on enää 262. Opiskelijoiden määrän lasku, koulujen välinen 
vain 7 km etäisyys, laaja ja ikääntyvä kiinteistökanta ja kaupungin 
haasteellinen taloudellinen tilanne vaativat ratkaisuja. Selkein ratkaisu on 
yläkoulujen ja lukion yhdistäminen nykyisen Koskelan koulun ja Mäntän 
lukion yhteyteen elokuussa 2027. 
 
Perustelut päätökselle ovat seuraavat: 
1. Siitä saadaan noin 330 000 € nettosäästöt vuositasolla 
2. Hallinto helpottuu (Rehtori saatavilla helpommin) 
3. Toiminta yhtenäistyy (strategian mukaisesti) 
4. Pätevän opetushenkilöstön pysyvyys turvataan (saadaan tunnit 

riittämään paremmin) 
5. Pätevän oppilashuoltohenkilöstön saatavuus turvataan 
 
Koulujen yhdistäminen Koskelan yläkoulun ja Mäntän lukion yhteyteen 
perustuu kouluverkkoselvityksen yhteydessä tehtyihin selvityksiin. Niiden 
mukaan koulujen yhdistäminen Mänttään on kokonaisuutena ottaen 
järkevämpää kuin koulujen yhdistäminen Vilppulaan.  
 

Koskelan yläkoulun ja Mäntän lukion 
 
1. yhteydessä on riittävästi tilaa kaikille opiskelijoille. Uuden 

koulurakennuksen rakentaminen ei ole välttämätöntä. 
2. yhteistyö SASKY koulutuskuntayhtymän kanssa helpottuu. 
3. yhteyteen sijoitettava koulu on konsernin näkökulmasta edullisempi 

vaihtoehto. (Yritysvaikutusten arviointi, konsernivaikutusten 
arviointi, opiskelija-asunnot) 



4. yhdistettävä koulu on lukion markkinoinnin kannalta edullisempi 
vaihtoehto. 

5. yhteyteen on järkevämpää yhdistää koulut, koska Mäntässä 
sijaitsevien koulukiinteistöjen tasearvo on paljon suurempi kuin 
Vilppulassa. 

6. yhteydessä koulukuljetukset olisivat noin 30 000 €/vuosi halvemmat 
kuin Vilppulassa. 

7. yhteyteen sijoitettava koulu ei tarvitsisi uutta ruokasalia 
8. yhteydessä on lyhyemmät etäisyydet liikuntapaikkoihin (uimahalli, 

jäähalli ja liikuntasali). 
 
Lausunnot ja kannanotot 
 
Määräaikaan mennessä lausuntoja ja vastineita kouluverkkoselvitykseen 
liittyen saapui yhteensä 13 kpl. Kaksi lausuntoa oli lähetetty myöhässä. 
Kolhon koulun lakkauttamista ja yhdistämistä Vilppulankosken kouluun 
koskevia lausuntoja ja kannanottoja oli kymmenen. Koskelan alakoulun 
lakkauttamista vastustanut adressi saapui myöhässä. Vilppulan 
yhteiskoulun, Koskelan yläkoulun ja Mäntän lukion yhdistämistä koskevia 
kannanottoja tuli yksi.  
 
Näiden lisäksi nuorisovaltuusto lähetti oman lausuntonsa, jossa nähtiin 
kouluverkkouudistus tarpeelliseksi. Nuorisovaltuusto kannatti uuden koulun 
rakentamista yläkouluille ja lukiolle sekä pitää alakoulujen yhdistämistä 
Mäntässä hyvänä asiana. Nuorisovaltuusto halusi, että syrjäseutujen 
koulukuljetukset huomioidaan päätöksiä tehtäessä.  
 
Mänttä-Vilppulan opettajien ammattiyhdistys ry lähetti myös lausuntonsa 
kouluverkkoselvityksestä. Opettajien ammattiyhdistys piti parempana 
liiallisten koulujen käytössä olevien kiinteistöjen vähentämistä, kuin 
opetuksen resursseista leikkaamista.  Tämän lisäksi ammattiyhdistys esitti, 
että kouluja yhdistettäessä kiinnitettäisiin huomiota opettajien 
työhyvinvointiin ja työkulttuurien kivuttomaan yhdistämiseen. Edelleen he 
esittivät, että opettajien virat tulee säilyttää ja mahdolliset yhdistelmävirat 
nimetä niin, että ne vastaavat todellisuutta. 
 
Liitteet 
 
Kouluverkkoselvitys ja kaikki siihen liittyvät liitteet ovat Sivistys- ja 
kulttuurilautakunnan kokouksen pykälän 7 liitteenä (sivistys- ja 
kulttuurilautakunta 17.1.2024 § 7) ja ne ovat myös nähtävillä kokouksessa. 
 
   
Sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
juhani.tolonen(at)taidekaupunki.fi, 050 516 8854 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
 

Päätösesitys Sivistys- ja kulttuurilautakunta päättää esittää hallituksen kautta 
valtuustolle, että Koskelan yläkoulu, Vilppulan yhteiskoulu ja Mäntän lukio 
yhdistetään yhdeksi kouluksi nykyisen Koskelan yläkoulun ja Mäntän 
lukion yhteyteen elokuussa 2027. 
 
Asian käsittely kokouksessa: 

  
 Pykälään tehtiin tekninen korjaus määräaikaan mennessä saapuneiden 

vastineiden kokonaismäärään 12 13, sekä Kolhon koulun lakkauttamista ja 



yhdistämistä Vilppulankosken kouluun koskevien kannanottojen määrään 
kahdeksan kymmenen. 

 
Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 12.02.2024 § 29  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 

Koskelan yläkoulun, Vilppulan yhteiskoulun ja Mäntän lukion yhdistämisen 
yhdeksi kouluksi nykyisen Koskelan yläkoulun ja Mäntän lukion yhteyteen 
elokuussa 2027. 
 
 
Asian käsittely kokouksessa: 
 
Puheenjohtaja kysyi onko pykälän osalta esteellisyyksiä. 
Arto Lampinen ilmoitti esteellisyytensä, (intressijäävi) ja poistui 
kokouksesta pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi (19.40-19.58). 
Teemu Happonen ilmoitti esteellisyytensä, (intressijäävi) ja poistui 
kokouksesta pykälän käsittelyn ja päätöksen teon ajaksi. 
 
Sivistysjohtaja Tolonen avasi pykälän perusteita.   
 
Sari Päivärinta teki vastaesityksen, ettei Koskelan yläkoulua, Vilppulan 
yhteiskoulua ja Mäntän lukiota yhdistetä yhdeksi kouluksi nykyisen 
Koskelan yläkoulun ja Mäntän lukion yhteyteen elokuussa 2027. 
Perusteluina Päivärinta esitti seuraavat:  
 
Mänttä-Vilppulassa syntyneiden lasten määrässä on tapahtunut merkittävä 
muutos kouluverkkoselvityksen aikana (34 syntynyttä lasta vuonna 2023). 
Esitän, että yhtenäiskoulun mahdollisuus tutkitaan niin, että Vilppulassa 
Vilppulankosken koulu ja Vilppulan yhteiskoulu yhdistyvät yhdeksi 
kokonaisuudeksi (0-9 luokat) ja Savosenmäen koulu ja Koskelan yläkoulu 
yhdistyvät yhdeksi kokonaisuudeksi (0-9 luokat). Esimerkkeinä lähikunnista 
voidaan mainita Keuruu (Haapamäki) ja Jämsä (Jämsänkoski). Näin lapset 
ja nuoret voivat käydä lähikoulua eikä matkakustannuksia synny. Janne 
Peltola kannatti esitystä.  
 

 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 
kannatettu muutosesitys suoritetaan äänestys. Puheenjohtaja esittti, että 
äänestys toimitetaan nimenhuutoäänestyksenä. Kaupunginhallituksen 
pohjaesitys on JAA ja Sari Päivärinnan muutosesitys on EI. 
Äänestystapaesitys hyväksyttiin.   

 
 Suoritettiin äänestys. Äänestyksessä annettiin 5 JAA ääntä (Anttila, 

Lehtinen, Pietiläinen, Välimäki ja Ala-Herttuala) ja 2 EI ääntä (Peltola, 
Päivärinta).  

 
 Puheenjohtaja totesi, että esittelijän päätösesitys säilyi voimassa. 

 
Päätös Kaupunginhallitus päätti esittää valtuustolle, että se hyväksyy Koskelan 

yläkoulun, Vilppulan yhteiskoulun ja Mäntän lukion yhdistämisen yhdeksi 
kouluksi nykyisen Koskelan yläkoulun ja Mäntän lukion yhteyteen 
elokuussa 2027. 



 Sari Päivärinta jätti eriävän mielipiteen kirjallisena. 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 9    
808/00.01.00.00/2022    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 
 
 
  
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä Koskelan yläkoulun, Vilppulan 

yhteiskoulun ja Mäntän lukion yhdistämisen yhdeksi kouluksi nykyisen 
Koskelan yläkoulun ja Mäntän lukion yhteyteen elokuussa 2027. 

 
Käsittely kokouksessa Keskustelun aluksi valtuutettu Leea Sultani ilmoitti olevansa esteellinen 

(intressijäävi) osallistumaan asian käsittelyyn ja päätöksentekoon ja poistui 
kokouksesta asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi yleisöön 19.45-19.56.  

 
 Valtuutettu Lasse Anttila esitti, että yläkoulujen osalta ei vielä tehdä 

päätöksiä vaan selvitetään vielä eri vaihtoehtoja ja niiden kustannuksia. 
 
 Nuorisovaltuuston edustaja Miikka Kytömäki käytti kannatuspuheenvuoron 

kaupunginhallituksen päätösesityksestä. 
 
 Valtuutetut Teemu Happonen, Arto Lampinen ja Sari Päivärinta kannattivat 

Lasse Anttilan esitystä.  
 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 

kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysesityksen: ne, jotka kannattavat kaupunginhallituksen 
päätösehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka ovat Lasse Anttilan esittämän 
ja Teemu Happosen, Arto Lampisen ja Sari Päivärinnan kannattaman 
esityksen kannalla, äänestävät EI. Äänestysesitys hyväksyttiin. 
Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan nimenhuutoäänestyksenä. 
Äänestystapaesitys hyväksyttiin. 

 
 Äänestyksessä annettiin 15 JAA ääntä ja 15 EI ääntä. Puheenjohtaja 

totesi, että valtuusto päätti äänin 15/15, puheenjohtajan äänen 
ratkaistessa, että Lasse Anttilan muutosesitys, yläkoulujen osalta ei vielä 
tehdä päätöksiä vaan selvitetään vielä eri vaihtoehtoja ja niiden 
kustannuksia, tuli päätökseksi.  

 
  
 
 
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti, että yläkoulujen osalta selvitetään vielä eri 

vaihtoehtoja ja niiden kustannuksia. 
 
Liitteet 
 Liite [20] Eriävä mielipide 12.2.2024 § 29 / 

Päivärinta Sari 
 Liite [21] Äänestysluettelo 19.2.2024 §9 
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Kolhon koulun yhdistäminen Vilppulankosken kouluun 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 17.01.2024 § 10  
  
 

Kouluverkkoselvityksen laatiminen 
 
Mänttä-Vilppulan kaupungin taloudessa on tällä hetkellä kumulatiivista 
alijäämää noin 1,9 miljoonaa euroa, joka täytyy kuntalain mukaan saada 
katettua vuoden 2026 loppuun mennessä. Kaupungin talouden 
tasapainottamiseksi jokaisen toimialan on täytynyt selvittää mahdollisia 
säästöesityksiä. Sivistys- ja kulttuuripalveluista tuli kaupungin suurin 
toimiala 1.1.2023 alkaen sosiaali- ja terveyspalveluiden siiryttyä 
hyvinvointialueelle.  Näin ollen myös talouden tasapainotuksen osalta 
sivistys- ja kulttuuripalveluiden osuus tulee olemaan suurin, ja se vaatii 
rakenteellisia muutoksia, joista keskeisin on kouluverkon mukauttaminen 
vastaamaan oppilasmäärien kehitystä.  Kaupunginhallitus perusti 
kokouksessaan 13.6.2022 § 184 kouluverkkotyöryhmän, jonka tehtävänä 
oli hankkia ja laatia tarkat selvitykset sekä laatia kouluverkkoselvitys. 
Mänttä-Vilppulan kaupungissa ei ollut aikaisemmin laadittu 
kouluverkkoselvitystä, joten tarve selvityksen tekemiselle oli ilmeinen. 
 
Kouluverkkotyöryhmä kokoontui 10 kertaa vuosien 2022-2023 aikana. Se 
kävi keskustelua kouluverkosta opettajien, oppilaiden, ammattijärjestön, 
moniammatillisen työryhmän, asiantuntijoiden, valtuutettujen ja 
virkamiesten kanssa. Kouluverkkotyöryhmä myös teetti PPG Oy:llä 
selvityksiä uusien koulurakennusten kustannuksista ja vanhojen 
peruskorjauksesta. Kouluverkkotyöryhmä selvitti myös mahdollisen uuden 
koulurakennuksen sijaintivaihtoehtoja ja teki niistä SWOT-analyysit. 
 
Kouluverkkoselvitystä esiteltiin valtuustolle valtuustoseminaareissa 
(02/2023, 05/2023, 10/2023), valtuustoryhmien puheenjohtajille (05/2023 
ja 10/2023), yläkoulujen ja lukion opetushenkilökunnalle (08/2023) ja 
nuorisovaltuustolle (11/2023). Tämän lisäksi kaikille oppilaille ja 
opiskelijoille järjestettiin sähköinen kysely, jossa he saivat sanoa 
mielipiteitä kouluverkkoselvityksestä ikätasonsa mukaisesti. 
 
Kouluverkkoselvityksen yhteydessä tehtiin lapsivaikutusten arvio, 
yritysvaikutusten arvio ja konsernivaikutusten arvio. Lapsivaikutusten arvio 
ja yritysvaikutusten arvio ovat liitteinä. Konsernivaikutusten arvio on 
kirjoitettu omaksi kappaleeksi kouluverkkoselvitykseen. 
 
Kouluverkkoselvitys laadittiin niin, että siinä on huomioitu valtuuston 
hyväksymä strategia. Sieltä nousevia asioita ovat taloudellisuus 
(Taloudellisesti tasapainoinen seutukaupunki), yhtenäisyys (yhtenäinen ja 
yhteisöllinen taidekaupunki) ja elinvoima (Elinvoimainen ja osaava 
koulutuskaupunki).  
 
Kouluverkkotyöryhmä toimi asiantuntijatyöryhmänä. Se ei tehnyt 
varsinaisia ehdotuksia toimenpiteistä. Sen sijaan kouluverkkotyöryhmä 
selvitti, minkälaisia vaikutuksia erilaisilla kouluverkkoratkaisuilla olisi. 
Esityksen kouluverkkoa koskevista päätöksistä tekevät viranhaltijat. 
 



Yhteistoimintamenettely 
 
Kaupunginhallitus käynnisti yhteistoimintamenettelyn 6.11.2023, joka koski 
kouluverkkoselvityksen perusteella esitettäviä henkilöstö- ja 
tehtävämuutoksia. (Kaupunginhallitus 06.11.2023 § 295) 
 
 
Vaikuttamismahdollisuuksien varaaminen 
 
Kouluverkkoselvityksestä järjestettiin yleinen tiedotustilaisuus 
kaupungintalon valtuustosalissa 8.11.2023 klo 17 ja kolme 
kuulemistilaisuutta: 14.11.2023 klo 17 kaupungintalon valtuustosalissa, 
22.11.2023 klo 17 Kolhon koululla ja 23.11.2023 klo 17 Vilppulan 
yhteiskoululla. 
 
Kuulemistilaisuuksien jälkeen varattiin vielä mahdollisuus lähettää kirjalliset 
lausunnot ja vastineet kouluverkkoselvitykseen ja toimenpide-ehdotuksiin 
19.12.2023 mennessä. 
 
Kouluverkkoselvityksen pohjalta viranhaltija teki päätösehdotukset, joita 
esiteltiin tiedotus- ja kuulemistilaisuuksissa yhdessä 
kouluverkkosuunnitelman kanssa. Kolhon koulun osalta esitettiin, että 
Kolhon koulu lakkautetaan ja yhdistetään Vilppulankoksen kouluun 
elokuussa 2025.  
 
Perustelut ehdotuksille 
 
Kolhon koulussa on 47 oppilasta lukuvuonna 2023-2024 ja 36 oppilasta 
lukuvuonna 2025-2026. Oppilasmäärän laskeminen jatkuu ennusteen 
mukaan niin, että lukuvuonna 2028-2029 Kolhon koulussa on enää 21 
oppilasta. 
 
Kolhon koulu sijaitsee vain 15,7 km ja 15 minuutin ajomatkan päässä 
Vilppulankosken koulusta. Koulujen yhdistäminen koulumatkaan käytetyn 
ajan näkökulmasta on toimiva ratkaisu. Pisimmilläänkin koulumatkaan 
käytetty aika olisi 45 minuuttia pysähdyksineen aamuisin muutaman 
oppilaan osalta ja iltapäivällä matkaan käytetty aika olisi vähän lyhyempi. 
Näin ollen koulumatkan piteneminen ei ole este Kolhon koulun ja 
Vilppulankosken koulun yhdistämiselle. 
 
Kolhon koulun opetuksen siirtäminen Vilppulankosken koulun yhteyteen 
olisi taloudellisesti järkevää, koska nettosäästö olisi noin 190 000 €/vuosi. 
Henkilöstösäästöä tulisi noin 200 000 €/vuosi ja ateria- ja siivouspalveluista 
säästöä tulisi noin 30 000 €/vuosi. Koulukuljetusten osalta kustannukset 
kasvaisivat noin 40 000 €/vuosi.  
 
Kokonaisuutena Kolhon koulun lakkauttaminen ja opetuksen siirtäminen 
Vilppulankosken kouluun elokuussa 2025 on järkevää taloudellisesti, 
pedagogisesti ja hallinnollisesti (rehtori saatavilla helpommin). Lisäksi 
päätös turvaa myös pätevän opetushenkilökunnan pysyvyyden ja pätevän 
oppilashuoltohenkilökunnan saatavuuden. 
 
Kolhon koulun lakkauttaminen on järkevää pedagogisesti, koska 
pienenevät oppilasmäärät tekevät yhdysluokkaopettamisesta entistä 
vaikeampaa, kun luokkien 0-6 opettaminen jaetaan oppilaiden 
vähentyessä kahden opettajan kesken. Isommassa koulussa oppilaat 
opiskelevat luokittain oman ikäluokkansa kanssa. Opettaja voi keskittyä 
yhteen luokka-asteeseen 3-4 luokka-asteen sijaan. 



 
Lausunnot ja vastineet 
 
Määräaikaan mennessä lausuntoja ja vastineita kouluverkkoselvitykseen 
liittyen saapui yhteensä 13 kpl. Kaksi lausuntoa oli lähetetty myöhässä. 
Kolhon koulun lakkauttamista ja yhdistämistä Vilppulankosken kouluun 
koskevia lausuntoja ja kannanottoja oli kymmenen. Kymmenen saapuneen 
vastineen ja kannanoton joukossa oli myös Kolhon koulun säilyttämisen 
puolesta kootut kaksi adressia. 
 
Saapuneissa lausunnoissa haluttiin nostaa esille sitä, että Kolhon koulun 
lakkauttaminen vaikuttaa Kolhon taajaman elinvoimaan ja vetovoimaan. 
Kannanotoissa oltiin myös huolissaan koulumatkojen pituudesta ja 
harrastusmahdollisuuksien vähenemisestä. Näiden lisäksi pyydettiin myös 
aikalisää päätöksen tekemiseen.  

 
Näiden lisäksi nuorisovaltuusto lähetti oman lausuntonsa, jossa nähtiin 
kouluverkkouudistus tarpeelliseksi. Nuorisovaltuusto halusi, että 
syrjäseutujen koulukuljetukset huomioidaan päätöksiä tehtäessä.  

 
Mänttä-Vilppulan opettajien ammattiyhdistys ry lähetti myös lausuntonsa 
kouluverkkoselvityksestä. Opettajien ammattiyhdistys piti parempana 
liiallisten koulujen käytössä olevien kiinteistöjen vähentämistä, kuin 
opetuksen resursseista leikkaamista. Tämän lisäksi ammattiyhdistys esitti, 
että kouluja yhdistettäessä kiinnitettäisiin huomiota opettajien 
työhyvinvointiin ja työkulttuurien kivuttomaan yhdistämiseen. Edelleen he 
esittivät, että opettajien virat tulee säilyttää ja mahdolliset yhdistelmävirat 
nimetä niin, että ne vastaavat todellisuutta.   
 
Liitteet 
 
Kouluverkkoselvitys ja kaikki siihen liittyvät liitteet ovat Sivistys- ja 
kulttuurilautakunnan kokouksen pykälän 7 liitteenä (sivistys- ja 
kulttuurilautakunta 17.1.2024 § 7) ja ne ovat myös nähtävillä kokouksessa. 

 
 Valmistelu ja lisätiedot: 
 sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
 juhani.tolonen(at)taidekaupunki.fi, p. 050 5168 854 

 
Esittelijä Sivistysjohtaja Juhani Tolonen 

 
Päätösesitys Sivistys- ja kulttuurilautakunta päättää esittää hallituksen kautta 

valtuustolle, että Kolhon koulu lakkautetaan ja yhdistetään Vilppulankosken 
kouluun elokuussa 2025. 
 
Asian käsittely kokouksessa: 

 Pykälään tehtiin tekninen korjaus määräaikaan mennessä saapuneiden 
vastineiden kokonaismäärään 12 13, sekä Kolhon koulun lakkauttamista ja 
yhdistämistä Vilppulankosken kouluun koskevien kannanottojen määrään 
yhdeksän kymmenen. 

 
Jäsen Piia Koivunen esitti muutosesityksenä, että siirretään aikataulua niin, 
että Kolhon koulu loppuu vasta vuonna 2026. Esitys ei saanut kannatusta.  

 
Päätös Hyväksyttiin päätösesityksen mukaisesti.  

Jäsen Piia Koivunen jätti eriävän mielipiteen, joka on päätöksen liitteenä. 
 

 



 
Kaupunginhallitus 12.02.2024 § 30  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Kolhon koulu 

lakkautetaan ja yhdistetään Vilppulankosken kouluun elokuussa 2025. 
 
Asian käsittely kokouksessa: 
 

 Puheenjohtaja kysyi, että onko pykälän käsittelyyn esteellisyyksiä.  
 Esteellisyyksiä ei ilmoitettu oma-aloitteisesti, joten puheenjohtaja toi 

kaupunginhallituksen tietoon, että Teemu Happosen läheinen työskentelee 
Kolhon koululla tällä hetkellä. Kaupunginhallitus totesi yksimielisesti, että 
Teemu Happonen on esteellinen pykälän käsittelyyn, perusteena 
intressijääviys. Teemu Happonen poistui kokouksesta pykälän käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi (20.00-20.50).  

  
 Sivistysjohtaja Tolonen esitteli pykälän perusteita.  
 
 Keskustelun yhteydessä Sari Päivärinta esitti, että Kolhon koulu 

lakkautetaan vasta, kun oppilasmäärä alittaa 30 oppilaan rajan. Arto 
Lampinen kannatti esitystä. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 

kannatettu muutosesitys suoritetaan äänestys. Puheenjohtaja esitti, että 
äänestys toimitetaan nimenhuutoäänestyksenä. Kaupunginhallituksen 
pohjaesitys on JAA ja Sari Päivärinnan muutosesitys on EI. 
Äänestystapaesitys hyväksyttiin.   

 
 Suoritettiin äänestys. Äänestyksessä annettiin 6 JAA -ääntä (Anttila, 

Lehtinen, Peltola, Pietiläinen, Välimäki ja Ala-Herttuala)  ja 2 EI -ääntä  
 (Lampinen, Päivärinta). 
 
 Puheenjohtaja totesi, että äänestyksen jälkeen esittelijän pohjaesitys tuli 

päätökseksi.  
  

Päätös Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että Kolhon koulu 
lakkautetaan ja yhdistetään Vilppulankosken kouluun elokuussa 2025. 

 Arto Lampinen ja Sari Päivärinta jättivät asiasta eriävän mielipiteen 
kirjallisena. 

 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 10    
808/00.01.00.00/2022    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää, että Kolhon koulu lakkautetaan ja yhdistetään 

Vilppulankosken kouluun elokuussa 2025. 
 
Käsittely kokouksessa Keskustelun avauksen jälkeen valtuutettu Teemu Happonen teki 

muutosesityksen, että  Kolhon koulun lakkautuksen toteutus aloitetaan, 
kun koulussa on 30 lasta.  

 
 ”Esitän, että Kolhon koulun lakkautuksen toteutus aloitetaan, kun koulussa 

on 30 lasta.  
 



 Päätöstä tehtäessä päätöksentekijöiden pitää tietää tarkkaan mitä he ovat 
päättämässä. Kolhon koulun lopettamiselle on liian monta 
kysymysmerkkiä, eikä päättäjät tai lasten vanhemmat tiedä mitä koulun 
lopettaminen arkeen tuo tullessaan. Päätöksenteon helpottamiseksi esitän, 
että kun koulussa on 30 oppilasta, niin valtuustolle esitetään mm. 
seuraavat asiat, tarkoin ja selkeästi: 

 
- Lapsiarviointi niin, että lapsetkin tietävät mitä asia tarkoittaa. 
- Yritysarviointi, johon on mahdollista osallistua koko Mäntä-Vilppulan 

yrityksien. Kolhossa on työntekijöitä, jotka käyvät töissä Mänttä-
Vilppulassa. Työvoiman saatavuus on yrityksien tärkeimpiä 
menestystekijöitä. 

- Koulun lopetuksesta pitää järjestää seminaari, jossa myös käydään 
vastikkeet ja kannanotot läpi. 

- Tarkka suunnitelma kiinteistöjen kohtalosta, ja myös suunnitelma jos 
ensimmäinen suunnitelma ei toteudu. 

- Tarkka suunnitelma koulukuljetuksista ja siitä miten lapset saadaan 
kouluun lain sallimissa rajoissa, silloinkin kun tiet eivät ole kunnossa. 
Tämä on kaupungin tehtävä, tien omistajalla tai kunnossapitäjällä ei ole 
merkitystä (Selvitetty Kuntaliitosta) 

- Koulukuljetukset tulee kilpailuttaa ennen päätöksentekoa. Näin 
varmistetaan että saadaan tarvittava kuljetuskalusto, eikä esitettyihin 
säästöihin/kustannuksiin tule poikkeamia. 

- Tarkka suunnitelma/esitys Kolhon palveluista ja siitä miten koulun 
lakkautus palveluihin vaikuttaa. 

- Yhdistyksien vaikutusarviointi 
- Täydellinen selvitys ja suunnitelma kaikista kiinteistöjen energia- ja 

ylläpitokustannuksista, jotka liittyvät jollakin tapaa 
kouluverkkosuunnitelmaan ja/tai koulun lopetukseen. Myös myytävien 
kiinteistöjen ylläpitokulut. Oletettavasti kuolevasta kylässä ei saada 
vanhoja kiinteistöjä myytyä. 

- Kaikki mahdolliset kulut pitää olla tarkoin selvitettynä, näin 
päätöksenteko, lakkautus ja lapsien siirto on sujuvaa ja läpinäkyvää.  

- Mm. nämä ja muut asiat tulee selvittää ha valtuustolle tuoda tiedoksi, 
ennen kuin Kolhon koulua on mahdollista lakkauttaa.” 
 
Valtuutettu Tauno Mäkelä käytti puheenvuoron ja esitti, että Kolhon 
koulua ei tule lakkauttaa. Esitys raukesi kannattamattomana.  
 
Valtuutetut Lasse Anttila, Jarno Raunio ja Arto Lampinen kannattativat 
Teemu Happosen esitystä.  
 
Puheenvuoroja käyttivät Jarno Raunio, Juhani Tolonen, Teemu 
Happonen, Lasse Anttila, Arto Lampinen, Tommi Aronen, Henna 
Hakala ja Mira Anttila. Valtuutettu Mira Anttila kysyi tarkennusta Teemu 
Happosen esittämään muutosesitykseen ja Teemu Happonen tarkensi 
muutosesitystään seuraavasti: 
 
”Esitän, että Kolhon koulun lakkautuksen toteutus aloitetaan, kun 
koulussa on 30 lasta. Täytäntöönpano voidaan toteuttaa välittömästi, 
kun on selvitetty seuraavat asiat:…” 
 
Puheenjohtaja totesi, että kannatukset tuli vahvistaa uudelleen, koska 
muutosesitystä oli tarkennettu. Valtuutetut Jarno Raunio, Lasse Anttila 
kannattivat Teemu Happosen tarkennettua muutosesitystä.  
 



Valtuutetut Tomi Voronin, Teemu Happonen ja Alli Mäkinen käyttivät 
puheenvuoron ja Alli Mäkinen myös kannatti Teemu Happosen 
esitystä.  
 
Juhani Tolonen, Jussi Jatkola, Timo Rauhalammi ja Arto Lampinen 
käyttivät puheenvuorot. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että puheenjohtaja totesi valtuutettu Tauno 
Mäkelän puheenvuoron olleen kannatuspuheenvuoro Teemu 
Happosen esitykselle. 
Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 
kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. Puheenjohtaja teki 
seuraavan äänestysesityksen: ne, jotka kannattavat 
kaupunginhallituksen päätösehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka 
ovat Teemu Happosen esittämän ja Lasse Anttilan, Jarno Raunion ja 
Alli Mäkisen kannattaman esityksen kannalla, äänestävät EI. 
Äänestysesitys hyväksyttiin. Puheenjohtaja esitti, että äänestys 
suoritetaan nimenhuutoäänestyksenä. Äänestystapaesitys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin 16 JAA ääntä ja 15 EI ääntä. Puheenjohtaja 
totesi, että valtuusto päätti äänin 16/15, että kaupunginhallituksen 
esitys tuli päätökseksi.  
 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Teemu Happonen ja Lasse Anttila jättivät päätöksestä kirjallisena eriävät 
mielipiteet. 

 
Liitteet 
 Liite [22] Eriävä mielipide Kolhon koulun 

yhdistämisestä Vilppulankosken 
kouluun 

 Liite [23] Eriävä mielipide 12.2.2024 § 30 / 
Lampinen Arto ja Päivärinta Sari 

 Liite [24] Eriävä mielipide 19.2.2024 Kolhon 
koulun yhdistäminen Vilppulankosken 
kouluun / Anttila Lasse 

 Liite [25] Eriävä mielipide 19.2.2024 / Happonen 
Teemu 

 Liite [26] Äänestysluettelo 19.2.2024 §10 
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Rakennustoimikunnan perustaminen 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 17.01.2024 § 11  
  
 

Perusopetusta ja lukiokoulutusta järjestetään Mänttä-Vilppulassa 14 eri 
rakennuksessa, joista vanhin Koskelan alakoulu on vuodelta 1905 ja uusin 
Kolhon palloiluhalli vuodelta 1991. Koulujen käytössä olevien kiinteistöjen 
neliömäärä on yhteensä 20 613 m2. Näiden kiinteistöjen lisäksi 
Vilppulankosken koulu, Vilppulan yhteiskoulu ja Koskelan yläkoulu 
käyttävät liikuntatunneilla säännöllisesti Parkkivuoren urheilutalon tiloja 
(urheilusali 748m2 ja kuntosali 150m2). 
 
Kouluverkkotyöryhmä kiinnitti huomiota koulujen käytössä olevien tilojen 
suureen määrään ja niiden ikään. Kouluverkkoselvityksen yhteydessä 
selvitettiin erityisesti yläkoulujen ja lukion käytössä olevien kiinteistöjen 
kuntoa ja mahdollisen uuden koulurakennuksen hintaa. 
 
Kaupungin talouden kannalta on tärkeää, että koulujen kiinteistöjen osalta 
toimitaan ennakoivasti ja suunnitelmallisesti. Pitää selvittää vielä 
tarkemmin, onko kaupungilla mahdollisuutta rakentaa uutta 
koulurakennusta yläkouluille ja lukiolle niin, että se valmistuisi vuonna 
2027. Edelleen on tärkeää selvittää vanhojen koulukiinteistöjen tulevat 
peruskorjaustarpeet, mikäli päädytään siihen lopputulokseen, että uutta 
koulurakennusta ei rakenneta. Selvityksiä varten pitää perustaa 
rakennustoimikunta. 
 

 Valmistelu ja lisätiedot: 
Sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
juhani.tolonen(at)taidekaupunki.fi, 050 516 8854 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
 

Päätösesitys Sivistys- ja kulttuurilautakunta päättää esittää hallituksen kautta 
valtuustolle, että  
1. perustetaan rakennustoimikunta,  
2. annetaan rakennustoimikunnalle tehtäväksi selvittää tarve ja 
mahdollisuudet rakentaa uusi koulurakennus yläkoululaisille ja lukiolaisille 
niin, että uusi koulu valmistuisi vuonna 2027, 
3. valtuutetaan kaupunginhallitus nimeämään rakennustoimikunnan 
jäsenet. 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 12.02.2024 § 31  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 

1. perustetaan rakennustoimikunta, 
2. annetaan rakennustoimikunnalle tehtäväksi selvittää tarve ja 



mahdollisuudet rakentaa uusi koulurakennus yläkoululaisille ha lukiolaisille 
niin, että uusi koulu valmistuisi vuonna 2027, 
3. valtuutetaan kaupunginhallitus nimeämään rakennustoimikunnan 
jäsenet. 
 
Asian käsittely kokouksessa: 
 
Sivistysjohtaja Tolonen esitteli pykälän perusteita.  
 
Sari Päivärinta esitti nimenmuutosta toimikunnalle. Esitystä ei kannatettu. 
 
Teemu Happonen esitti, että rakennustoimikuntaa ei perusteta. Arto 
Lampinen kannatti esitystä. 
 
Mira Anttila teki esityksen, että nimi vaihdetaan koulutilatoimikunnaksi. Auli 
Välimäki kannatti esitystä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaesityksestä ja toisistaan 
poikkeavaa kannatettua esitystä, on asiasta äänestettävä. Puheenjohtaja 
teki seuraavan äänestysesityksen: kaupunginhallitus äänestää ensin 
Teemu Happosen tekemän ja Arto Lampisen kannattaman esityksen, 
rakennustoimikuntaa ei perusteta ja Mira Anttilan tekemän ja Auli Välimäen 
kannattaman esityksen; toimikunnan nimi vaihdetaan 
koulutilatoimikunnaksi väliltä, siten, että Teemu Happosen esitys on JAA ja 
Mira Anttilan esitys on EI. Äänestysesitys hyväksyttiin. Puheenjohtaja esitti, 
että äänestys suoritetaan nimenhuutoäänestyksenä. Äänestystapaesitys 
hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin 2 JAA ääntä (Happonen ja Lampinen) ja 6 EI 
ääntä (Anttila, Lehtinen, Peltola, Pietiläinen, Välimäki ja Ala-Herttuala) 
sekä yksi tyhjä ääni (Päivärinta). Puheenjohtaja totesi Mira Anttilan 
esityksen voittaneen äänin 6-2.  
 
Äänestyksen jälkeen puheenjohtaja kysyi onko tarpeen äänestää esittelijän 
pohjaesityksen ja Mira Anttilan tekemän esityksen välillä vai voidaanko 
yksimielisesti todeta, että päätökseksi tulee Anttilan esitys. Toedettiin, että 
on tarve äänestää. 
 

 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty alkuperäisestä 
pohjaehdotuksesta poikkeava kannatettu muutosesitys suoritetaan 
äänestys. Puheenjohtaja esitti, että äänestys toimitetaan 
nimenhuutoäänestyksenä. Kaupunginhallituksen pohjaesitys on JAA ja 
Mira Anttilan muutosesitys on EI. Äänestystapaesitys hyväksyttiin.   

 
 Suoritettiin äänestys. Äänestyksessä annettiin 6 EI -ääntä (Anttila, 

Lehtinen, Peltola, Pietiläinen, Välimäki ja Ala-Herttuala)  ja kolme tyhjää 
ääntä (Happonen, Lampinen, Päivärinta). JAA ääniä ei annettu. 

   
Merkittiin, että Sari Päivärinta poistui kokouksesta 21.32-21.37 väliseksi 
ajaksi äänestyksen jälkeen.  
 

Päätös Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
päättää 
1. Perustaa koulutilatoimikunnan 
2. Antaa koulutilatoimikunnalle tehtäväksi selvittää tarve ja mahdollisuudet 
rakentaa uusi koulurakennus yläkoululaisille ja lukiolaisille niin, että uusi 
koulu valmistuisi vuonna 2027 
3. valtuuttaa kaupunginhallituksen nimeämään koulutilatoimikunnan 



jäsenet. 
 
Teemu Happonen, Arto Lampinen ja Sari Päivärinta jättivät asiasta eriävän 
mielipiteen kirjallisena. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 11    
808/00.01.00.00/2022    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää 

1. Perustaa koulutilatoimikunnan 
2. Antaa koulutilatoimikunnalle tehtäväksi selvittää tarve ja mahdollisuudet 
rakentaa uusi koulurakennus yläkoululaisille ja lukiolaisille niin, että uusi 
koulu valmistuisi vuonna 2027 
3. valtuuttaa kaupunginhallituksen nimeämään koulutilatoimikunnan 
jäsenet. 

 
Käsittely kokouksessa Keskustelun avauksen jälkeen valtuutettu Arto Lampinen esitti 

muutosesityksenä, että kaupunginvaltuusto päättää 
 

1. Perustaa tilatoimikunta 
2. Antaa tilatoimikunnalle tehtäväksi selvittää tarve sivistystoimen ja sote- 

palvelualueen (vammaiset ja ikäihmisten yhteisöllinen asuminen ja 
ympärivuorokautinen asuminen) tilatarpeille (myös 
uudisrakentaminen). Ikäihmisten asumispalvelujen suunnitelma 
valmistuu maaliskuun loppupuolelle mennessä (palvelujohtaja Taru 
Kuosmanen). 

3. Valtuuttaa kaupunginhallituksen nimeämää tilatoimikunnan jäsenet. 
 
Valtuutetut Pentti Paananen ja Sari Päivärinta kannattivat Arto Lampisen 
muutosesitystä.  
 
Valtuutettu Alli Mäkinen käytti puheenvuoron ja pyysi selvennystä 
muutosesitykseen. Arto Lampinen käytti puheenvuoron ja selvensi, että 
kaupunginhallituksen esityksen sijaan esittää, että perustetaan 
tilatoimikunta selvittämään sivistystoimen ja sote-palvelualueen tilatarpeita. 
 
Alli Mäkinen esitti, että koulutilatoimikuntaa ei perusteta. Sari Päivärinta 
käytti kannatuspuheenvuoron Arto Lampisen muutosesityksen osalta. 
Teemu Happonen kannatti Alli Mäkisen esitystä ja Arto Lampinen kannatti 
Alli Mäkisen esitystä ja veti oman esityksensä pois.  
 
Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 
kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysesityksen: ne, jotka kannattavat kaupunginhallituksen 
päätösehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka ovat Alli Mäkisen esittämän 
ja Teemu Happosen ja Arto Lampisen kannattaman esityksen kannalla, 
äänestävät EI. Äänestysesitys hyväksyttiin. Puheenjohtaja esitti, että 
äänestys suoritetaan nimenhuutoäänestyksenä. Äänestystapaesitys 
hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin 19 JAA ääntä ja 12 EI ääntä ja puheenjohtaja 
totesi, että kaupunginhallituksen esitys tuli valtuuston päätökseksi.  
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että nuorisovaltuuston edustaja Miikka Kytömäki 
poistui kokouksesta 21.10.  



 
Merkittiin, että valtuusto piti kokoustauon 21.16–21.25 päätöksen käsittelyn 
jälkeen.  

  
Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Liitteet 
 Liite [27] Eriävä mielipide 12.2.2024 § 31 / 

Lampinen Arto ja Päivärinta Sari 
 Liite [28] Eriävä mielipide 12.2.2024 § 31 / 

Happonen Teemu 
 Liite [29] Äänestysluettelo 19.2.2024 §11 
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Koulujen valmistuskeittiöiden määrän vähentäminen 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 17.01.2024 § 12  
  
 

Kouluverkkoselvityksen yhteydessä kouluverkkotyöryhmä kiinnitti huomiota 
Mänttä-Vilppulan kaupungissa olevien valmistuskeittiöiden määrään. Tällä 
hetkellä Mänttä-Vilppulan kaupungilla on seuraavat seitsemän 
valmistuskeittiöitä: Koulukeskuksen valmistuskeittiö, yhteiskoulun 
valmistuskeittiö, Vilppulankosken koulun valmistuskeittiö, Vilppulankosken 
päiväkodin valmistuskeittiö, Savosenmäen koulun valmistuskeittiö, Kolhon 
koulun ja päiväkodin yhteinen valmistuskeittiö ja Miinanhelmen päiväkodin 
valmistuskeittiö.  

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
juhani.tolonen(at)taidekaupunki.fi, p. 050 5168 854 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Juhani Tolonen 
 

Päätösesitys Sivistys- ja kulttuurilautakunta päättää esittää hallituksen kautta 
valtuustolle, että kaupunkikehityslautakunnalle annetaan tehtäväksi 
selvittää mahdollisuutta vähentää koulujen valmistuskeittiöiden määrää. 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 12.02.2024 § 32  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että 

kaupunkikehityslautakunnalle annetaan tehtäväksi selvittää mahdollisuutta 
vähentää koulujen valmistuskeittiöiden määrää. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että ennen pykälän käsittelyä pidettiin tekninen 
tauko ajalla 21.33-21.38.  
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 12    
808/00.01.00.00/2022    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä, että kaupunkikehityslautakunnalle 

annetaan tehtäväksi selvittää mahdollisuutta vähentää koulujen 
valmistuskeittiöiden määrää. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
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Valtuustoaloite 27.2.2023 / Talviliikuntapaikkojen hoito 
 
Kaupunginvaltuusto 27.02.2023     
  
 

Keskustan valtuustoryhmä jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 
seuraavan aloitteen talviliikuntapaikkojen hoidosta: 
 
“Valtuustoaloite talviliikuntapaikkojen hoidosta 
 
Taloudentasapainoitusohjelmassa päätimme valtuustossa, että 
viikonloppuisin kaupungilla on töissä vain yksi liikuntapaikkojen hoitaja. 
Tämä on nyt aiheuttanut sen, ettei viikonloppuisin keritä hoitamaan kaikkia 
liikuntapaikkoja laadukkaasti, mikä on todella ikävää, sillä nimenomaan 
viikonloppuisin liikuntapaikat ovat kovalla käytöllä. Tähän asiaan tulisikin 
löytää kustannustehokas ratkaisu, jolla liikuntapaikkamme olisivat 
loistokunnossa vuoden jokaisena päivänä. (toki sääolosuhteet 
huomioiden). On jokseenkin hölmölä isten hommaa korjata ja rakentaa 
uusia liikuntapaikkoja, kun samalla laiminlyömme niiden hoitoa. Uudella 
latupohjalla kun ei tee mitään, jos sinne ei lumisateen jälkeen ajeta latua. 
Ehdotammekin että alettaisiin selvittää erilaisia vaihtoehtoja 
liikuntapaikkojen hoitoon. Esimerkiksi Kolhossa hoidosta vastaa Vihuri ry ja 
Pohjaslahdella kyläyhdistys ja ulkopuolinen urakoitsija, tämä on ainakin 
osoittautunut toimivaksi systeemiksi. Miksei näin voisi olla Vilppulassa ja 
Mäntässäkin? Myös liikuntapaikkojen kokonaisresussia olisi hyvä pohtia 
uudestaan, olisiko esimerkiksi työvuoroja mahdollista vähentää viikolta ja 
vastaavasti lisätä viikonloppu ihin? Tai saisiko työtehtäviä uudelleen 
järjestelemällä säästöjä, jotka voisi sijoittaa liikuntapaikkojen 
viikonloppuhoitoon? Tärkeintä olisi löytää tilanteeseen kokonaisvaltainen 
ratkaisu, joka olisi niin taloudellisesti kuin toiminnallisesti nykyistä 
parempi.” 
 
Valtuustoaloite on liitteenä.   

   
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. 

 
 
Kaupunginhallitus 27.03.2023 § 95  
  
 

Hallintosäännön 121 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallituksen tulee ottaa aloite käsittelyyn viivytyksettä. 
 
Valmistelu ja lisätiedot: 
hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 097 9202 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 



Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää ohjata valtuustoaloitteen 
kaupunkikehityspalveluiden palvelualueen valmisteltavaksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kaupunkikehityslautakunta 12.12.2023 § 154  
  
 

Valtuustoaloite on sinänsä hyvä ja varteenotettava liikuntapaikkojen hoidon 
kehittämisen kannalta. Valtuustoaloite on kuitenkin valtuuston talouden 
tasapainottamisohjelman vastainen, koska ulkoliikuntapaikkojen 
viikonloppujen kunnossapidon vähentämisellä on valtuusto päättänyt 
vuosittaiset 4 000 € säästötoimet. Tässä vaiheessa ei ole tehty laajempaa 
selvitystä eri vaihtoehtojen toteutuksesta, koska on vääjäämättäkin selvää, 
ettei mikään yhdistys tulisi tekemään näitä ulkoaluetöitä ilman rahallista 
korvausta. Kolhossa Vihuri Ry hoitaa kaupungin kalustolla ja polttoaineilla 
Kolhon talviliikuntapaikkoja. Tästä talviliikuntapaikkojen hoidosta kaupunki 
maksaa vastiketta vuosittain noin 2 500 €. Pohjaslahdella 
talviliikuntapaikkoja hoitaa Pohjaslahden Puhuri Ry omalla kalustolla ja 
polttoaineilla. Tästä talviliikuntapaikkojen hoidosta kaupunki maksaa 
vastiketta vuosittain noin 2 500 €. Aivan tarkkoja lukuja ei ole otettavissa, 
koska yhdistysten vastikkeet sisältävät myös ulkoliikuntapaikkojen muita 
kunnossapitotöitä. 

 
Kaupunki ei kuitenkaan ole lopettanut täysin talviliikuntapaikkojen 
kunnossapitoa viikonloppuisin. Kaupunki on tehnyt työnantajajärjestön 
kanssa ns. vapaaehtoisen varallaolon talviliikuntapaikkojen hoitoon 
viikonloppuisin. Jos näyttää loppuviikosta siltä, että joudutaan 
talviliikuntapaikkoja hoitamaan viikonloppuisin, halukas työntekijä voi 
päivystää lauantain tai sunnuntain taikka molemmat päivät esihenkilön 
näin pyydettäessä työntekijää. Ennen säästötoimenpiteitä oli 
viikonloppuisin 1,5 henkilöä talviliikuntapaikkojen hoidossa ja 0,5 henkilöä 
jäähallilla viikonloppuisin. Tällä hetkellä 0,5 henkilöä talviliikuntapaikoilla ja 
0,5 henkilöä jäähallilla viikonloppuisin. Säästötoimenpiteiden jälkeen 
viikonlopputyöntekijän vuorot siirrettiin arkipäiville normaalin päivävuoroon. 

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
infrapalvelumestari Pekka Koskinen 
pekka.koskinen(at)taidekaupunki.fi, puh. 050 361 2347 
 
liikuntapalvelupäällikkö Jari Ahvenjärvi 
jari.ahvenjarvi(at)taidekaupunki.fi, puh. 050 328 7326 
 
infrapalvelupäällikkö Arto Myllylä 
arto.myllyla(at)taidekaupunki.fi, puh. 050 033 3538 
 

Esittelijä Kaupunkikehitysjohtaja Ville Keränen 
 

Päätösesitys Kaupunkikehityslautakunta esittää kaupunginhallitukselle, että se 
 
1. merkitsee tiedoksi asian käsittelyn ja  
 
2. esittää edelleen kaupunginvaltuustolle, että valtuustoaloite merkitään 
tiedoksi saaduksi ja että aloite on loppuun käsitelty. 
 



Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti keskustelun jälkeen. 
 
Merkittiin, että kokousasia tarkastettiin kokouksessa. 

 
 
Kaupunginhallitus 18.12.2023 § 336  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää 

 
1. merkitä tiedoksi kaupunkikehityslautakunnan päätöksen; 
 
2. esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi 
kaupunkikehityslautakunnan päätöksen ja toteaa, että aloite on loppuun 
käsitelty. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 13    
1260/12.04.02/2023    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää merkitä tiedoksi kaupunginhallituksen 

päätöksen ja toteaa, että aloite on loppuun käsitelty. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Liitteet 
 Liite [30] Valtuustoaloite liikuntapaikkojen 

hoidosta 
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Valtuustoaloite 11.12.2023, Perussuomalaisten valtuustoryhmä / Lakeside Airpark -hankkeen 
toimenpiteet ja linjaukset 
 
Kaupunginvaltuusto 11.12.2023 § 130  
  
 

Marko Kuronen luki kokouksessa perussuomalaisten valtuustoaloitteen. 
 
Kuluvan valtuustokauden aikana on saatu paljon hyviä asioita aikaan 
yhteistyössä viranhaltijoiden sekä eri valtuustoryhmien kanssa. Mutta on 
myös jäänyt asioita keskeneräisiksi ja tuntuu, että ne halutaankin jäävän 
unohduksiin uusien uljaiden tavotteiden alle. Hoidetaan ensin 
keskeneräiset asiat kunniakkaasti loppuun ennen uusia aloituksia. 
 
Valtuustoaloite liittyen Lakeside Airpark –hankkeen aiheuttamiin 
toimenpiteisiin sekä linjauksiin:  
 
Me allekirjoittaneet esitämme, että Mänttä-Vilppulan kaupunki; 
 kumoaa Lakeside Airpark –hankkeen kaikki toteuttamista koskevat 

päätökset nekin, jotka ei ole oikeudessa kumottu sekä muut 
sopimukset, joita vielä mahdollisesti on olemassa. 

 kumoaa päätökset, joiden nojalla kaupunki teki luottamushenkilöihin 
kohdistuneet rikosilmoitukset salassa pidettävien tietojen saattamisesta 
julkisuuteen 

 pyytää julkisesti anteeksi niiltä henkilöiltä, jotka joutuivat aiheettomien 
ja perättömien rikosilmoitusten kohteeksi ja toimittaa anteeksipyynnön 
medialle tiedotettavaksi 

 selvittää MW-Kehitys Oy:n ja Yrke Kiinteistöt Oy:n Lakeside Airpark –
hankkeen kaupungin rahankäytön vuosilta 2017-2021, rajaamatta 
mitään tietoja pois, vaan ne on esiteltävä pyydettäessä avoimesti ja 
läpinäkyvästi. Erityisesti edustamiseen, matkustamiseen ja 
konsultointiin käytetyt summat ja niihin liittyneet henkilöt koko ajalta 
yksityiskohtaisesti eriteltävä perusteluineen ja tuloksineen. 

 varmistaa kaupungin selvityksen avoin ja läpinäkyvä käsittely 
kaupunginhallituksessa ja valtuustossa mitään salaamatta. 

 hankkia MW-Kehitys Oy:öön ja Yrke Kiinteistöt Oy:öön kohdistuva 
verotarkastus, jossa selvitetään, onko verohallinnolle annettu oikeat ja 
riittävät tiedot Sassin Lakeside Airpark hankkeen Master Planin 
valmistumisvuodelta ja sitä seuraavilta vuosilta. 

 
Esitämme lisäksi, että Mänttä-Vilppulan kaupunki 
 
 toteaa, ketkä kaupunginhallituksen jäsenet olivat päättämässä 

selvityspyynnön ja tutkintapyynnön tekemistä, jotka koskivat viittä 
luottamushenkilöä. 

 tasapuolisuuden vuoksi esitämme myös, että kaupunki tutkii, olivatko 
jotkut näistä henkilöistä kertoneet samoja salaiseksi luokittelemiaan 
asioista julkisuuteen jo aiemmin itse. 

 
Helsingin yliopiston hallinto-oikeuden emeritusproffessori Olli Mäenpää 
(lähde Seura-lehti 19.7.2023 Outi Salovaaran artikkeli) on todennut: 
 



 ”Kunnan toiminta huomioon ottaen rikosilmoituksen tekeminen tässä 
tapauksessa on paitsi äärimmäisen poikkeuksellista, myös 
epäasiallista, ” sanoo Mäenpää. 

 luottamushenkilöä koskeva tutkintapyyntö voi koskea esimerkiksi 
kunnan varojen väärinkäyttöä. Tällaisesta ei Mänttä-Vilppulan 
tapauksessa ole kyse, vaan poliittikkoja epäiltiin virkasalaisuuden 
rikkomisesta. 

 salassapitosopimus, jonka kaupunginvaltuutetut joutuivat 
allekirjoittamaan, oli mitätön ja tarpeeton, sillä valtuutettujen on joka 
tapauksessa noudatettava laissa määriteltyjä salassapitoperusteita. 

 ”Kuulostaa siltä, että salassapitositoumuksilla on pyritty pelottelemaan 
valtuutettuja, jotta he eivät käyttäisi sitä päätösvaltaa, mikä heille 
kuuluu.” 

 Sopimuksen mukaan poliitikot eivät olisi saaneet kertoa Airpark-
hankkeesta oikeastaan mitään; ei rahoittajien nimiä, rahoitusmääriä, 
rahoituksen rakennetta tai edes hankkeen sisältöä ja aikataulua. 

 Mäenpään mukaan ”salassapitovelvoite voi koskea lähinnä 
liikesalaisuuksia, mutta hänen nähdäkseen nuo tiedot eivät ole 
sellaisia. Eivätkä kunnan suunnittelemat hankkeet ykipäätään voi olla 
salassa pidettäviä”, sanoo Mäenpää 

 julkisuuslain tarkoitus on varmistaa julkisten varojen käytön valvonta 
 tekeillä ollut escrow-sopimus salattuine pykälineen oli käytännössä 

takaus ja koski siten kaupungin varojen käyttöä. ”Se miten kunta 
käyttää varojaan ei mitenkään voi olla salassa pidettävä tieto”, sanoo 
Mäenpää 

 mahdotonta ei olisi sekään, että rikosilmoituksen kohteeksi joutuneet 
valtuutetut vaatisivat poliisitutkintaa siitä, syyllistyikö kaupunki 
perättömään ilmiantoon. 

 
Valtuustoaloitteen ovat allekirjoittaneet 

Marko Kuronen, Tapio Latonen, Seppo Tamminen, Jari Mäkinen, Tapio 
Wickström, Sari Päivärinta ja Jarno Raunio. 
 
Valtuustoaloite liitteenä. 

    
  
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 22.01.2024 § 13  
 

Hallintosäännön 121 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallituksen tulee ottaa aloite käsittelyyn viivytyksettä. 

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 097 9202 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää ohjata valtuustoaloitteen johtoryhmän 
valmisteltavaksi. 

 
Käsittely kokouksessa Keskustelun kuluessa Mira Anttila esitti Auli Välimäen ja Arto Lehtisen 

kannattamana, että kaupunginhallitus päättää, ettei valtuustoaloitetta 
lähetetä valmisteluun. Kaupungin toiminta ja päätöksenteko on aina 



avointa ja läpinäkyvää. Aloitteen allekirjoittaneita kehitetaan ryhtymään 
muihin toimiin, koska kaupungilla ei ole keinoja toteuttaa 
valtuustoaloitteessa edellytettyjä toimenpiteitä.  

 
 Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto katsoo aloitteen 

loppuun käsitellyksi. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 

kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysesityksen: ne, jotka kannattavat kaupunginhallituksen 
päätösehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka ovat Mira Anttilan esittämän 
ja Auli Välimäen sekä Arto Lehtisen kannattaman esityksen kannalla, 
äänestävät EI. Äänestysesitys hyväksyttiin. Puheenjohtaja esitti, että 
äänestys suoritetaan nimenhuutoäänestyksenä. Äänestystapaesitys 
hyväksyttiin. 

 
Äänestys suoritettiin. Toimitetussa äänestyksessä annettiin 3 JAA-ääntä 
(Arto Lampinen, Sari Päivärinta ja Mikko Lehtonen) ja 6 EI-ääntä (Mira 
Anttila, Marika Ala-Herttuala, Auli Välimäki, Janne Peltonen, Arto Lehtinen, 
Anna-Kaisa Pietiläinen).  
 

 Puheenjohtaja totesi, että valtuusto/kunnanhallitus päätti äänin 3-6, että 
Mira Anttilan esittämä ja Auli Välimäen sekä Arto Lehtisen kannattama 
esitys tuli kaupunginhallituksen päätökseksi. 

 
 
Päätös 1. Kaupunginhallitus päätti, ettei valtuustoaloitetta lähetetä valmisteluun. 

Kaupungin toiminta ja päätöksenteko on aina avointa ja läpinäkyvää. 
Aloitteen allekirjoittaneita kehitetään ryhtymään muihin toimiin, koska 
kaupungilla ei ole keinoja toteuttaa valtuustoaloitteessa edellytettyjä 
toimenpiteitä.  
 
2. Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto katsoo aloitteen 
loppuun käsitellyksi. 
 
 
Arto Lampinen ja Sari Päivärinta jättivät päätökseen eriävän mielipiteen. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 14    
1732/00.01.03/2023    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää; 

1. merkitä tiedoksi kaupunginhallituksen päätöksen ja 
2. todeta, että valtuustoaloite on loppuun käsitelty. 

 
Käsittely kokouksessa Puheenvuoroja käyttivät Pentti Paananen, Mira Anttila ja Arto Lampinen. 
 
Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Liitteet 
 Liite [31] Valtuustoaloite 11.12.2023 / 

Perussuomalaiset / Lakeside Airpark -
hankkeen toimenpiteet ja linjaukset 
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Ryhmävaltuustoaloite kuntalaiskyselystä 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 15    
1831/00.01.03/2024    
 

Seppo Tamminen luki valtuustossa perussuomalaisten valtuustoaloitteen. 
 
Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut sekä viranhaltiat ja muut kokousta 
seuraavat vieraat! 
 
Sanotaan julkisesti, että päätäntä kaupungissamme on ollut aina avointa ja 
läpinäkyvää. Onko se ollut sitä kaupunkilaisten silmin katsottuna? 
 
Minkälaisena kaupunkilaiset näkevät päätöksenteon avoimuuden sekä 
läpinäkyvyyden nykytilanteen, ovatko ne parantuneet vai heikentyneet 
menneistä vuosista.  
 
Perussuomalaiset valtuustoryhmä esittää kaupunkia tekemään 
kuntalaiskyselyn edelle mainitusta aiheesta. Tarkasteluajaksi voisi olla 
vaikka esim. nykyinen ja kaksi edellistä valtuustokautta.  
 
Valtuustoaloitteen ovat allekirjoittaneet Seppo Tamminen, Marko Kuronen, 
Sari Päivärinta ja Jari Mäkinen. 
 
Valtuustoaloite liitteenä.  

 
 

Esittelijä    
 

Päätösesitys    
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. 

 
Liitteet 
 Liite [32] Valtuustoaloite 19.2.2024 / 

Perussuomalaiset / 
Ryhmävaltuustoaloite 
kuntalaiskyselystä (päätöksenteon 
avoimuus) 
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Valtuustoaloite Mänttä-Vilppulan kaupungin ja Staryi Oskol kaupungin välisen 
yhteistyösopimuksen ja yhteistyön päättäminen 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 16    
1832/04.04.02/2024    
 

Valtuutettu Arto Lampinen luki alla olevan valtuustoaloitteen: 
 
Mänttä-Vilppula Kaupungin ja Staryi Onskoj Kaupungin välisen 
yhteistyösopimuksen ja yhteistyön päättäminen 
 
Staryi Onskoj on ollut vuodesta 1988 Mäntän kaupungin ystävyyskunta. 
Mänttä-Vilppulan Kaupunki hyväksyi uuden ystävyyskuntasopimuksen 
Staryi Ondkojn kanssa 18.4.2011. 
 
Venäjä valloitti Ukrainaan kuuluvan Krimin vuonna 2014 täysin yllättäen. 
Siitä huolimatta Mänttä- Vilppulan Kaupungin viranhaltiijat ja 
luottamushenkilöt ovat jatkaneet kuntavierailuja Venäjälle. Viimeksi vuonna 
2018. 
 
Staryi Onskojn kaupunkipiiri sijaitsee Belgorodin alueella Venäjällä. Tältä 
alueelta Venäjä suorittaa ohjus- ym hyökkäyksiä Ukrainaan varsinkin 
Harkovan kaupunkiin. Harkovassa sijaitsee mm Ukrainan lääketieteellinen 
tiedekunta. 
 
Voitonpäiväjuhlissa Venäjä Ja Putin on julistanut vuonna 2010 tai 2011 
Staryl Onskojn sotapääkaupungiksi. 
 
Esitän että Mänttä-Vilppulan kaupunki irtisanoo Mänttä-Vilppulan 
Kaupungin ja Staryl Onskojn Kaupungin ystävyyskuntasopimuksen 
välittömästi. 
 
Valtuustoaloite on liitteenä.  
 
 

   
 

    
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää Arto Lampisen lukeman 
valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 

 
Liitteet 
 Liite [33] Valtuustoaloite 19.2.2024 / Lampinen 

Arto / Mänttä-Vilppulan kaupungin ja 
Staryi Oskol kaupungin välisen 
yhteistyösopimuksen ja yhteistyön 
päättäminen 
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Valtuustoaloite liittyen Mänttä-Vilppulan kaupungin valtuutetuilta vaatimaan 
vaitiolositoumukseen vuosina 2018-2020 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 17    
1833/00.01.02/2024    
 

Marko Kuronen luki kokouksessa perussuomalaisten valtuustoaloitteen.  
 
Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut ja paikalla olevat viranhaltijat sekä 
kokousta seuraavat vieraat:  
 
Kuntamme on ollut ennen tätä päivää ja on myös tästä eteenpäin 
tulevaisuudessa mullistusten ja muutosten pyörteessä tulevien vuosien 
aikana. Siitä ei ole enää minkäänlaista epäselvyyttä. Tulemme sen 
näkemään myös täällä valtuustossa. Kunnassa on ollut kunnianhimoisia 
hankkeita, on tulevia, joista ei vielä tiedetä mikä on lopputulos, mutta on 
myös niitä hankkeita, joiden lopputulos tiedetään. Niitä, joiden jälkipyykki 
on vieläkin pesemättä.  
 
Olemme yrittäneet selvittää havaittuja epäkohtia ja väärinkäytöksiä, nostaa 
epäselvyydet esiin sekä vallitsevat epäilykset tulisi selvittää kieltämisen ja 
estämisen sijaan, jotta niitä ei enää pääsisi tapahtumaan eikä valtavaa 
velkataakka kasvatettaisi entisestään tai kunnan vähäisiä varoja sekä 
rajallisia resursseja haaskattaisi aina vain uusiin utopistisiin suunnitelmiin.  
 
Meitä on moitittu, nimitelty ja muuten yritetty hiljentää tai nolata, kun 
olemme tehneet asioita, mitä meiltä on odotettu. Loanheitto meitä kohtaan 
on myös loanheittoa äänestäjiä kohtaan, huomioikaa myös se arvon 
kollegat. He kuitenkin loppukädessä meidät valtuustoon valitsevat. Se on 
korkein arvostuksen osoitus meitä päättäjiä kohtaan.  
 
Me jatkamme nyt ja tulevaisuudessa sekä meille että kuntalaisille tärkeiden 
asioiden selvittämistä niin kauan kuin pystymme. Teimme Airpark-
hankkeeseen liittyvän aloitteen jo aiemmin 11.12.2023, asiakokonaisuus oli 
ehkä liian iso kaupunginhallituksen todetessa, ettei sillä ole keinoja 
toteuttaa tekemässämme valtuustoaloitteessa edellyttämiämme 
toimenpiteitä. Emme lannistuneet, päätimme jakaa kokonaisuuden 
pienempiin osiin helpottamaan asian jatkokäsittelyä.  
 
Valtuustoaloite liittyen Mänttä-Vilppulan kaupunginvaltuutetuilta 
vaatimaan vaitiolositoumukseen vuosina 2018-2020  
 
Mänttä-Vilppulan kaupunki allekirjoittajinaan entinen kaupunginjohtaja ja 
sen aikainen elinkeinojohtaja vaativat pääosin marraskuusta 2018 aina 
vuoteen 2020 asti valtuutettuja allekirjoittamaan vaitiolositoumuksen 
koskien Lakeside Airpark Finland Oy projektia Sassissa.  
 
Helsingin yliopiston hallinto-oikeuden emeritusprofessori Olli Mäenpää 
(lähde: Seura-lehti 19.7.2023, palkittu tutkiva toimittaja Outi Salovaara) on 
todennut seuraavaa Mänttä-Vilppulan kaupungin Lakeside Airpark Finland 
Oy hankkeeseen liittyneestä vaitiolositoumuksesta: 
 



”salassapitositoumus, jonka kaupunginvaltuutetut joutuivat 
allekirjoittamaan, oli mitätön ja tarpeeton, sillä valtuutettujen on joka 
tapauksessa noudatettava laissa määriteltyjä salassapitovelvoitteita.” 
 
"kuulostaa siltä, että salassapitositoumuksilla on pyritty pelottelemaan 
valtuutettuja, jotta he eivät käyttäisi sitä päätösvaltaa, mikä heille kuuluu."  
"salassapitosopimuksen mukaan poliitikot eivät olisi saaneet kertoa 
oikeastaan mitään; ei rahoittajien nimiä, rahoitusmääriä, rahoituksen 
rakennetta tai edes hankkeen sisältöä ja aikataulua." 

"salassapitovelvoite voi koskea lähinnä liikesalaisuuksia, mutta nuo tiedot 
eivät ole sellaisia. Eivätkä kunnan suunnittelemat hankkeet ylipäätään voi olla 
salassa pidettäviä." 

 "julkisuuslain tarkoituksena on varmistaa julkisten varojen käytön valvonta." 
"tekeillä ollut escrow-sopimus salattuine pykälineen oli käytännössä takaus ja 
koski siten kaupungin varojen käyttöä". 
” se miten kunta käyttää varojaan ei mitenkään voi olla salassa pidettävä 
tieto.” 
 

 Me allekirjoittaneet esitämme, että; 

1. Kaupunki selvittää, oliko valtuutetuilta vaadittu vaitiolositoumus vuosina 
2018-2020 relevantti ja lainmukainen. 

2. Kaupunki selvittää, ovatko kaikki päätöksen tekoon osallistuneet 
valtuutetut ja varavaltuutetut allekirjoittaneet Lakeside Airpark Finland 
hankkeeseen liittyvän vaitiolositoumuksen vuosien 2018-2020 aikana. 
Mikäli poikkeuksia löytyy, haluamme selvityksen, miksi 
vaitiolositoumuksen allekirjoittaminen ei ole koskenut kuitenkaan 
kaikkia valtuustonjäseniä tai varajäseniä, mutta kuitenkin ovat 
mahdollisesti osallistuneet päätöksen tekoon kaikesta huolimatta. 

3. Lisäksi kaupunki selvittää, ovatko vuosina 2018-2020 entinen 
kaupunginjohtaja, kehitysyhtiön toimitusjohtaja ja 
valtuustonpuheenjohtaja toimineet Airpark-hankkeeseen liittyen 
huolellisuusperiaatteen mukaisesti. 
 
 

Liitteenä entisen kaupunginjohtajan ja kyseisenä aikana toimineen 
valtuustonpuheenjohtajan valtuutetuille lähettämä kirje liittyen vaadittuun 
vaitiolosopimukseen. 

 
Valtuustoaloitteen ovat allekirjoittaneet Marko Kuronen, Sari Päivärinta, 
Seppo Tamminen, Tapio Latonen ja Jari Mäkinen. 

   
 

    
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen 
kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 

 
Liitteet 
 Liite [34] Valtuustoaloite 19.2.2024 / Kuronen 

Marko ja muut / Valtuustoaloite liittyen 
Mänttä-Vilppulan kaupungin 
valtuutetuilta vaatimaan 
vaitiolositoumukseen vuosina 2018-
2020 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 1, § 2, § 3, § 4, § 5, § 7, § 9, § 11, § 12, § 13, § 14, 
§ 15, § 16, § 17 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta.
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 6, § 8, § 10 
 
VALITUSOSOITUS 
 

Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella. 
 
Valitusoikeus 

Päätökseen saa hakea muutosta: 
 
 se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen 

tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 
 

 kunnan jäsen. 
 
Valitusaika 

Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen 
tiedoksisaannista. 
 
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan 
viimeisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 

 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta 
näytetä, seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä 
tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen 
päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä.  
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän 
päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä 
tietoverkossa. 

 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen 
päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai 
juhannusaatto tai arkilauantai, saa valituksen tehdä ensimmäisenä 
arkipäivänä sen jälkeen. 
 

Valitusperusteet 
  Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
 

 päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
 päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
 päätös on muuten lainvastainen. 

 
Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen 
valitusajan päättymistä. 

 
Valitusviranomainen 

Kunnallisvalitus tehdään Hämeenlinnan hallinto-oikeudelle.  
 
Postiosoite: Raatihuoneenkatu 1, 13100 Hämeenlinna  
Käyntiosoite: Arvi Kariston katu 5, Hämeenlinna  
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Sähköpostiosoite: hameenlinna.hao@oikeus.fi  
Faksinumero: 029 56 42269  
Puhelinnumero: 029 56 42200  
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten 
asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/ 

 
Valituksen muoto ja sisältö 

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 
vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 

Valituksessa on ilmoitettava: 

1) päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös); 

2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen 
vaaditaan tehtäväksi (vaatimukset); 

3) vaatimusten perustelut; 

4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös 
ei kohdistu valittajaan. 

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos 
puhevaltaa käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän 
yhteystiedot on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen 
vireillä ollessa ilmoitettava viipymättä hallintotuomioistuimelle. 

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu 
osoite, johon oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää 
(prosessiosoite). Mikäli valittaja on ilmoittanut enemmän kuin yhden 
prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, mihin ilmoitetuista 
osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat. 

Valitukseen on liitettävä: 

1) valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen; 

2) selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu 
selvitys valitusajan alkamisen ajankohdasta; 

3) asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole 
jo aikaisemmin toimitettu viranomaiselle. 

Oikeudenkäyntimaksu 
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu 
sen mukaan kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 
 
Ajantasainen tieto oikeudenkäyntimaksuista löytyy 
Tuomioistuinlaitoksen sivustolta. 

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/
https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2015/20151455?search[type]=pika&search[pika]=tuomioistuinmaksulaki#P5
https://oikeus.fi/tuomioistuimet/fi/index/asiointijajulkisuus/maksut/oikeudenkayntimaksuthallinto-oikeudessa.html
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Pöytäkirja 
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Mänttä-
Vilppulan kaupungin kirjaamosta. 
 
Käynti- ja postiosoite: Seppälän puistotie 15, 35800 Mänttä  
Sähköpostiosoite: kaupunki@manttavilppula.fi   
 
Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 9 - 15. 
 
Pöytäkirja on  viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon. 
 
Asianosaiselle lähetettävään valitusosoitukseen merkitään 
lähettämispäivä: 
 
Päätös on annettu asianosaiselle tiedoksi kirjeellä, joka on lähetetty  
 
Päätös on annettu asianosaiselle tiedoksi sähköpostilla, joka on 
lähetetty 
 
 

(lomake päivitetty 27.12.2023)


